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Архитектите искат вето за ЗУТ
Те са скандализирани от начина на приемане на текстовете и

от съдържанието им. Недомислени са, ще доведат до правен хаос,
а някои са противоконституционни, заявяват от бранша.

офия скоро няма да доживее
местен референдум. Поне дока-
то ГЕРБ са на власт. През по-
следните два дни столичните
общински съветници от тази пар-
тия донесоха от девет кладенеца
вода, за да откажат на вражеския
кмет на район “Изгрев” Делян
Георгиев (БСП) правото да по-
пита съгражданите си за презас-
трояването и платените зони за
паркиране.

Доводите на управляващите
се обединиха около любовта им
към този вид обществено допит-
ване и откритото признание, че
то е наистина демократична фор-
ма за пряко гласуване. Но дотам
свърши гербаджийското влечение
към референдумите.

Допитването хич не е удобно
за прилагане и се харесва само
на думи. Оказва се, че или мо-
ментът за провеждането му не е
избран точно - в случая 4 април,
деня на парламентарния вот,
който бил твърде скоро. Или
въпросите не струват - народът
не можел да иска просто така мо-
раториум върху застрояването,
защото в закона пишело друго.
Или вносителите на предложени-
ето са некомпетентни и нищо не
разбират от право, затова е нуж-
но да се обосноват по-добре
юридически. В заключение чер-
веният кмет отнесе и унищожи-
телна критика, че с действията
си бяга от поемането на отго-
ворност.
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Деси ВЕЛЕВА

Фон дер Лайен
обеща 500 млн.
ваксини до
края на юни Стр. 7

За новото

и старото

метро

Една пета от Северна
България изчезна

За последните десет го-
дини - между 2009 г. и
2019 г., Северна България
е изгубила една пета от
населението си, а специал-
но Видинска област - 25 на
сто. Това отчетоха от Ин-
ститута за пазарна иконо-

мика при представянето на
прегледа си за областното
икономическо развитие на
този район от страната.

В Северна България
единствено Варна има през
този период прираст на
населението, но той не е

Всяка година във Видин хората се „топят” с 16 на сто
естествен, а механичен. По
принцип в България няма
нито една област, която да
има естествен прираст на
населението. Във Видин,
Враца и Монтана няма
дори механичен прираст.

Най-тежко е положение-

то във Видин, където всяка
година се губят по 16% от
населението. Според иконо-
мистите липсата на добри
пътища и на поминък в Се-
верна България определено
влияе негативно на икономи-
ческото развитие.
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О.з. ген. Кольо
Милев: Абсурд е
отбраната да се
дава на концесия

Елена Йончева:
Европол да
ни помогне
за корупцията

Стр. 8

Отдавна чаканият ремонт на прословутия участък от “Тракия” край Чирпан започна. Магистралата
се затваря за два месеца и в двете посоки между връзката с автомагистрала “Марица” и “Чирпан-Изток”

СНИМКА БГНЕС

ГЕРБ отказа
референдум за
презастрояването
в „Изгрев”

Стр. 6
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ГЕРБ отряза референдум
за презастрояването
Управляващите отказаха да се направи обществено допитване дали да има строежи
в зелените площи и платени зони за паркиране в столичния район „Изгрев”

Общинските съветници от
ГЕРБ в София отказаха да се
проведе референдум, на кой-
то столичани от район “Из-
грев” да дадат мнението си
за бъдещо застрояване на
кварталите им и за въвежда-
нето на платени зони за пар-
киране в тях. Идеята за об-
щественото допитване е на
кмета на района д-р Делян
Георгиев (БСП). Преди дни
той внесе доклад в Столич-
ния общински съвет за про-
веждане на референдум с два

Деси ВЕЛЕВА
въпроса. Единият е свързан
с налагане на мораториум от
10 години върху застроява-
нето на паркове, градини,
улично озеленяване и зелени
площи в кварталите “Изток”,
“Изгрев” и “Дианабад”. Дру-
гият въпрос е за влизането
на района в обхвата на пла-
теното паркиране. Предло-
жението на д-р Георгиев е
референдумът да се проведе
в деня на парламентарните
избори - 4 април.

В първите две комисии,
които разгледаха доклада - по
транспорт и по околна сре-
да, управляващите от ГЕРБ
категорично отказаха да гла-

суват за предложенията на
червения кмет. Според тях
допитването до хората било
равнозначно на бягство от
политическа отговорност от
страна на кмета. Друга теза,
която ГЕРБ изкараха, бе, че
обществените обсъждания са
достатъчни, за да се проучи
общественото мнение, а
един референдум би струвал
по-скъпо. “Това е апетитен
способ, но ако тръгнем по
тази спирала и за всяко нещо
питаме гражданите, ще ста-
нем излишни”, изрази страха
си от референдума Димитър
Вучев от ГЕРБ.

Според Делян Георгиев

общественото обсъждане за
въвеждането на зелена зона
за паркиране не е било пред-
ставително, а мненията са
били крайно поляризирани и
затова е нужно прецизно
проучване. Той настоя, че за
да се вземе правилно и адек-
ватно решение по двата
въпроса, е нужен референ-
дум. Днес комисията по нор-
мативна уредба, която е во-
деща, окончателно трябва да
даде становище по доклада
на кмета.

ДУМА припомня, че това
не е първият отказ на власт-
та на предложение за про-
веждане на местен референ-

дум в София. Преди две го-
дини ГЕРБ отхвърли идеята
за допитване дали да се из-
гради инсталация за произ-
водство на топлоенергия
чрез горене на отпадъци в
рамките на града. Предложе-
нието бе на 15 съветници,
сред които и социалисти.

Преди повече от осем го-
дини бе провален и опит на
опозицията за обществено
допитване, на което столича-
ни трябваше да кажат дали
искат да се развали концеси-
ята със “Софийска вода”. То-
гава битката на социалистите
стигна и до съда, но местен
референдум не бе разрешен.

Евродепутатът от групата на социалистите
и демократите Елена Йончева настоява Евро-
пол да се включи в борбата с корупцията в
България. Тя е поставила въпроса на заседание
на Съвместната група за парламентарен кон-
трол над Европол. Йончева попитала как Евро-
пол предвижда по-добре да се справи с борбата
с корупцията в страните от ЕС, особено когато
в схемите са замесени представители на управ-
ляващите, и как европейската агенция планира
да работи върху случаи, които не засягат не-
пременно европейските финанси, съобщиха от
пресофиса на евродепутата.

Еврокомисарят по вътрешните работи на ЕС
Илва Йохансон е отговорила, че ролята на Ев-
ропол ще бъде засилена, така че да помага по-
вече на националните власти. Йохансон се е
съгласила, че корупцията е широко разпростра-
нено явление, а не изолирано престъпление, и
поради това трябва да й се обърне по-специал-
но внимание. Комисарката обявила, че тази
пролет ще представи план за борба с организи-
раната престъпност, в който борбата с коруп-
цията ще е основен приоритет.

Комисията смята, че агенцията трябва да
предлага на властите в която и да е държава
членка да инициират конкретно разследване, ако
престъплението засяга интересите на ЕС. Не е
необходимо то да има трансграничен характер,
достатъчно е да са налице съмнения, че опреде-
лена дейност засяга общите интереси на ЕС, се
посочва в съобщението. Предвижда се крими-
налистичните и оперативни експертизи на Ев-
ропол да могат да се използват в наказателното
производство на национално ниво. Служители
на агенцията ще могат да представят доказател-
ства пред националните органи по време на
досъдебната и съдебната фаза по определени
разследвания.

Странджанското село
Кости в община Царево
е наводнено от придош-
лата река Велека след по-
ройните дъждове.
Кметът на Царево Геор-
ги Лапчев обяви частич-
но бедствено положение
след заседание на Об-
щинския кризисен щаб.

Под вода са около 40

Централната избирателна
комисия (ЦИК) предлага на
министъра на финансите да се
увеличат с още 1,2 млн. лв.
предвидените средства за възна-

граждения на членовете на рай-
онните и на секционните изби-
рателни комисии. Проект на
План сметката за провеждане-
то на парламентарните избори

е изпратен за съгласуване с
ЦИК, обяви вчера председате-
лят й Александър Андреев.

“Колегите от секционните
и районните избирателни ко-

мисии са на авангарда, т.е. най-
отпред и това изисква по ня-
какъв начин да бъдат компен-
сирани за рисковете, които ще
имат в периода и по времето

на изборите. Смятам, че това
увеличение би компенсирало
до голяма степен този риск,
който поемат те”, подчерта
Андреев.

ЦИК иска още 1,2 млн. лв. за изборите

Йончева иска Европол
да се включи в борбата
с корупцията у нас

Поройните дъждове наводниха села
в странджанско и бургаско

СНИМКА БГНЕС

Близо 40 къщи в странджанското село Кости бяха наводнени

къщи, включително и
кметството, но пострада-
ли хора няма. Заради
опасността от приижда-
щата вода четирима
възрастни жители са
пренощували в кметство-
то. В момента няма бед-
стващи хора, изчаква се
водата да се оттегли, за
да бъдат предприети дей-

ствия по отводняването,
каза кметът на Кости
Антон Ангелов. “За по-
реден път сме във вода,
която се е събрала на
площада. Не сме спали
цяла вечер”, пояснява
той.

Подобна е ситуация-
та и в бургаското село
Димчево. “Наводнение-

то е заради скъсаната
дига в Извор и Димчево
и все още не е направена.
Водата ни заля и при
първите дъждове. При-
теснявам се и за дигата
на Мандренското езеро,
при която също имаше
проблеми”, притеснява се
кметският наместник
Елена Атанасова.
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В предизборното говорене
на ГЕРБ се включи и мълчаливият

транспортен министър
Росен Желязков

Миглена Филипова е убедена, че със съгражданите си може да превърне
община Мъглиж в подредено, чисто и безопасно място за живеене

Миглена Филипова
е кандидатът на левицата
за кмет на Мъглиж

Миглена Филипова е кан-
дидатът на БСП за кмет на об-
щина Мъглиж за частичните
местни избори на 28 февруа-
ри. По професия тя е иконо-
мист-финансист, завършила е
ВТУ “Свети Кирил и Мето-
дий” специалност “Финанси
на предприятията”. Има над
20 години професионален
опит. Филипова е член на БСП
и 45 години живее в Мъглиж.

Изборът се налага заради кон-
чината на предишния кмет.

“Миглена е отговорна,
енергична,  инициативна и ре-
шителна, точно такъв кмет е
необходим на нейните
съграждани. Вярвам, че ще
управлява компетентно и про-
зрачно и ще преобрази общи-
на Мъглиж”, заяви депутатът
от “БСП за България” Георги
Гьоков. По думите на предсе-

дателя на БСП Дияна Янева в
Мъглиж Филипова ще обеди-
ни хората и ще реши пробле-
мите по най-добрия начин.

“Обичам Мъглиж. Тук из-
раснах, учих и продължавам

да живея в моя град. Желани-
ето на жителите му за промя-
на в общинското управление
и развитие на условията за
живот ме мотивира да се кан-
дидатирам за кмет. Вярвам, че

заедно с жителите можем да
превърнем общината в уютно,
подредено, чисто и безопасно
място за живеене”, каза Фили-
пова, която е с номер 9 в бю-
летината.

Ходът на президента Румен Радев за
участие в президентските избори е стра-
тегически, защото принуждава партиите
да заемат позиции по няколко теми. Това
заяви в интервю евродепутатът от Гру-
пата на прогресивния алианс на социа-
листите и демократите Иво Христов. По
думите му става въпрос за оздравяване-
то на изборния процес, на модела на
борба с корупцията и свободата на сло-
вото.

“Всички наши проблеми като бед-
ността, оредяващото население, пълзя-
щата неграмотност, престъпността са
вследствие от обсебването на държава-
та от мафията. Важно е да има принцип-
на ценностна заявка преди изборите”,
коментира Христов.

Според евродепутата държавният
глава е пример за последователност в
политиката. Суверенитет, законност,
солидарност, справедливост бяха прин-
ципите на неговата кампания през 2016
г. и четири години той ги отстоява с

Съдът задължи Гешев да публикува
списък на указанията си
По две дела прокуратурата е осъдена да плати съдебни разноски за над 1000 лева

Нинова и Паргов с най-много
номинации за водач на листа в София

Приключиха районните конференции
на БСП в София, на които бяха издигна-
ти кандидатите на народни представите-
ли в следващия парламент. С най-много
номинации са председателят на партията
Корнелия Нинова и лидерът на столич-
ните социалисти Калоян Паргов.

В 23 МИР за водач на листата са по-
сочени проф. Ваня Добрева, Ирена Ана-
стасова, Калоян Паргов, Костадин Паска-
лев, проф. Румен Гечев и Христо Прода-
нов. Начело на списъка за депутати в 24
МИР са Корнелия Нинова, Георги Сви-
ленски и Калоян Паргов. Районните орга-
низации на БСП в 25 МИР номинираха
Калоян Паргов и Корнелия Нинова.

Издигнати за водач на листа, без да е
посочен конкретен избирателен район,
са Георги Свиленски, Димитър Данчев,
Калоян Методиев, Калоян Паргов, Кор-
нелия Нинова, Кристиан Вигенин, Крум
Зарков и Христо Проданов.

Социалистите от София номинираха
и кандидати за гражданската квота - Зор-
ница Илиева, проф. Нако Стефанов, Нона
Йотова, Румен Гълъбинов, д-р Румяна

Тодорова, доц. Николай Цонев, проф.
Георги Михайлов, Христо Монов, Радо-
слав Иванов, проф. Иво Христов и Симе-
он Симеонов. Сред издигнатите канди-
датури за депутати от трите избирател-
ни района са Орлин Ваташки, Коста-
дин Паскалев, Николай Николов, Пе-
тьо Дафинкичев, Румен Георгиев, Ире-
на Анастасова, Румен Гечев, Николай
Бериевски и други от 23 МИР.

В 24 МИР сред предложените са
Цецка Кочкова, Иван Ченчев, Таско Ер-
менков, Крум Дончев, Димитър Данчев,
Ленко Петканин, Миглена Иванова и др.

Анна Славова, Марина Богданова,
Антон Кутев, Георги Томов, Александър
Симов, Николай Цонков, Радина Гечева
и други са сред номинираните в 25 МИР.

На 6 февруари ще се проведе Град-
ската конференция на БСП в София.
Столичните социалисти дадоха висока
оценка за работата на президента Румен
Радев и вицепрезидента Илияна Йотова
и изразиха подкрепа за принципната им
и последователна политика срещу сегаш-
ния модел на управление на страната.

ИВО ХРИСТОВ:

Ходът на Радев да се кандидатира
за втори мандат е стратегически

наложените вета, с битката, която пове-
де с мафиотизираната държава, подчер-
та Христов. Най-убедителният атестат
за неговата принципност е, че през лято-
то на 2020 г. е избрал да бъде с хората
на площада, а не се скрил зад стените на
институцията, смята евродепутатът.

“Изминалата година беше кризисна
в цял свят. У нас тя бе белязана от вла-
стови произвол, който отприщи проте-
стната вълна през лятото, от неадекват-
но управление на ковидкризата и иконо-
мическа и обществена депресия. Прези-
дентът беше методичен критик на всич-
ки злоупотреби. Беше гласът на истина-
та в обществото, подвластно и на лъжа-
та, и на пропагандата от години. Тази
истина взе да се чува, след като години
бе задушавана от пропагандата. Чу се
дори и в ЕП и ние гласувахме резолю-
ция по повод върховенството на закона
в България. Мисля, че това е големият
резултат от дейността на президента”,
категоричен е Христов.

Българският хелзинк-
ски комитет принуди
главния прокурор Иван
Гешев да предостави
пълен списък на актове-
те, които издава в
изпълнение на конститу-
ционните си правомощия.

От БХК припомнят,
че от началото на мина-
лата година обвинител
№1 и заместничката му
Красимира Филипова
упорито се съпротивля-
вали да предоставят об-
ществена информация
за дейността на проку-
ратурата.

По жалба на БХК
съдът двукратно устано-
вил, че главният проку-
рор нарушава закона,
като отказва да предста-
ви исканата информация.
Тъй като след първото
съдебно решение, устано-
вяващо незаконосъобраз-
ния отказ на Гешев да
предостави информация-
та, неговата заместничка
изпратила до БХК връзка
към сайта на прокурату-
рата, където обаче не бил
публикуван търсеният
списък. Затова се наложи-
ло да бъде заведено вто-

ро дело. То приключило в
края на 2020 г. с отмяна
на отказа за предоставя-
не на списъка.

По двете дела проку-
ратурата е осъдена да
плати съдебните разнос-
ки за над 1000 лева.

От БХК посочват, че
в началото на тази година
в крайна сметка получи-
ли списъка на действащи-
те инструкции и указания.
Те се издават на основа-
ние чл. 138, т. 6 от Закона
за съдебната власт в
изпълнение на правомо-
щията на главния проку-

рор по надзор за закон-
ност и методическо ръко-
водство върху дейността
на всички прокурори и
следователи за точно и
еднакво прилагане на за-
коните и защита на закон-
ните права и интереси на
гражданите, юридически-
те лица и държавата.

Списъкът би трябва-
ло да е актуален към 12
януари 2021 г. и да
съдържа действащите
указания и инструкции,
които главният прокурор
издава в изпълнение на
правомощията си по Кон-

ституция към тази дата.
От сайта на БХК, където
вече са публикувани
въпросните документи, е
видно, че става въпрос за
22 указания.

По време на изслуш-
ването си пред парламен-
та на 15 октомври 2020
г. Гешев определи мето-
дическите указания като
“нещо сходно с тълкува-
телната дейност на
Върховния касационен
съд - общи указания към
всички прокурори за
правилно прилагане на
закона”. За разлика от

тълкувателната дейност
на върховните съдии, по-
вечето от методическите
указания, които главният
прокурор издава едно-
лично, остават скрити за
обществото, освен ако не
се намеси съдът. По този
начин остава съмнение
дали издадените актове
действително имат само
служебен характер и не
засягат по някакъв начин
правата на гражданите.
Няма как и да се просле-
ди качеството на
извършената от главния
прокурор работа.
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28 на сто са готови да се
ваксинират срещу КОВИД-19
Антигенното изследване на летището е двойно по-скъпо

28% от пълнолетните
българи биха се ваксинирали
срещу КОВИД-19. Това по-
казва последното проучване
на “Тренд” за нагласите на
българите към този процес.
Сред висшистите делът на
деклариралите, че биха се
ваксинирали, е по-висок. 43%
от анкетираните твърдят, че
не биха се ваксинирали, а
29% още не са решили. По-
малко от половината запита-
ни (42%) са на мнение, че с
появата на ваксината срещу
коронавирусната инфекция
светът овладява пандемията,
но все още голяма част от
запитаните са скептични към
това твърдение. Според 22%
приемлива е идеята  хората,
които не са ваксинирани, да
бъдат ограничени в пътува-
нето със самолети, но 57% не
я одобряват.

Медиите остават основни-
ят канал за информиране за
ваксините срещу КОВИД-19
(65%), следват близки и по-
знати (38%), социалните мре-
жи (28%) и лекарите (27%).

Скептицизмът към ваксини-
те е неоснователен, губим вре-
ме, което може да се използва
за решаването на проблема,
коментира д-р Борислав Бори-
сов, председател на Управи-
телния съвет на Асоциацията

за клинични проучвания и
бивш директор на ИАЛ.

Според Националната ин-
формационна система към 2
февруари са ваксинирани 42
634 души, 13 656 от тях са
получили и втората доза.

От понеделник започна
ваксинирането на работещи-
те в сферата на образование-
то. Над 5 хил. учители от
София (малко над 20%) са
заявили желание да се вакси-
нират, обяви кметът Йордан-
ка Фандъкова. Същия ден са
били ваксинирани 162 рабо-
тещи в системата на образо-
ванието в София.

Започна ваксинирането на
учители и непедагогически
персонал и в област Търгови-
ще, където 368 педагози (от
общо 1561 от училищата и
детските градини) и 94 души
непедагогически персонал (от
общо 816) са заявили жела-
ние да се ваксинират.

Междувременно бе съоб-
щено, че пътуващите за Ни-
дерландия от Летище София
са принудени да плащат на
място за бързи антигенни те-
стове двойно по-скъпо, откол-
кото в лабораториите в града.
За Нидерландия има изисква-
не за отрицателен резултат от
бързо антигененно изследване,
направено до 4 часа преди

качването на борда на само-
лета. Пътуващите са принуде-
ни да плащат по 75 лв. за из-
следването, тъй като се оказ-

Жените и децата са
били най-често жертви на
домашно насилие през
миналата година. Според
отчет на социалното ми-
нистерство през 2020 г. в
страната са описани 594
случая на агресия в дома,
като от пострадалите 425
са деца. От възрастните

Няма виновни за умишлената без-
стопанственост и трите неизгодни сдел-
ки за “Царските конюшни”, стана ясно
вчера. Според обвинението щетите за
държавата са за над 10,3 млн. лв. Дело-
то за продажбата на имота завърши на
първа инстанция с оправдателни присъ-
ди за бившия областен управител на
София Веселин Пенев и лицензирания
оценител на държавните имоти Юлия
Цекова. Все още не е ясно дали проку-
ратурата ще протестира решението на
по-горна инстанция.

Пенев беше обвинен за сделката с
“Царските конюшни” през 2016 г., ко-
гато бе областен управител на София
по време на второто правителство на

Кметовете на 10 села
в Пловдивско предупре-
диха властта, че ще ини-
циират гражданско не-
подчинение, ако не за-
почне спешен ремонт на
пътя Първомай-Асенов-
град, който е в изключи-
телно лошо състояние.
Те изпратиха до прави-
телството гражданска
петиция с над 100 под-
писа за два дни, която
продължава и в момен-
та. Кметовете заплашват
жителите на селата им да
блокират пътища, ако

ремонтът не започне в
най-скоро време.

“Пътят не е ремонти-
ран от 40 години и не-
прекъснато стават ката-
строфи. Едва удържаме
хората от гражданско
неподчинение, но накрая
ние кметовете ще орга-
низираме това”, заяви
пред БНТ кметът на село
Козаново Антоанета Па-
унова-Фонди. Местните
напомнят на управлява-
щите, че си плащат винет-
ки, а в случая ги “трети-
рат като хора втора

ръка”. Няма добро отвод-
няване, смята братът на
загинала наскоро жертва
на разбития път.

Шефът на АПИ Ге-
орги Терзийски оправда
безхаберието на държа-
вата “с недостиг на па-
рите за ремонти, особе-
но за третокласните
пътища”. За пореден път
в подобен казус той уве-
ри, че сега се изготвял
проект за ремонт и в
рамките на тази година
се надявал да бъде
завършен.

Кметовете на 10 села плашат
с бунт заради разбит път

Оправдаха обвиняемите
по делото за „Царските конюшни”

Бойко Борисов. Според прокуратурата
като длъжностно лице той не положил
достатъчно грижи за стопанисването и
запазването на повереното му имуще-
ство. Юлия Цекова пък бе обвинена, че
в качеството си на лицензиран оцени-
тел е дала неверни оценки и заключе-
ния за определяне пазарната стойност
на три недвижими имота, които са ча-
стна държавна собственост.

ДУМА припомня, че през 2018 г.
една от постройките почти изгоря, след
като покривът й се запали. През 2019 г.
пък Софийският градски съд обяви сдел-
ката мeждy бившия oблacтeн yпpaвитeл
нa Coфия и “Eвpoтpaнcбилд” OOД за
нищожна.

Жени и деца най-често са жертви
на домашно насилие

Пандемията от КОВИД-19 забави-
ла навлизането на нови лекарства у нас.
Това показва проучване на Health PR и
“Индекс на болниците”. 32% от рес-
пондентите казват, че са забавили пред-
ставянето и навлизането на пазара на
медикаменти до 6 месеца, а 8% - с над
половин година. Други 8% от запита-
ните фармацевтични компании у нас са
отложили пускането на нови лекарства

почти всички са жени,
едва 8 са мъже, а 11 са
хора с увреждания. От
различни социални услу-
ги, предлагани от държа-
вата, са се възползвали
380 от жертвите, като те
основно са непълнолетни.
Производствата, образу-
вани по Закона за защита

от домашното насилие, са
за 34 деца.

Вътрешното и социал-
ното министерство са
действали заедно в случа-
ите, когато е имало сиг-
нали за насилие, особено
при деца. При такива слу-
чаи са уведомявани орга-
ните на МВР.

Пандемията забави навлизането
на нови лекарства

в България за след края на пандемията.
52% от анкетираните обаче са спазили
сроковете си за пускането на нови ме-
дикаменти на българския пазар.

КОВИД-19 е оказал по-малко влия-
ние върху провеждането на клинични
изпитвания. Забавяне на тази дейност с
около 6 месеца има сред 36% от анке-
тираните, а останалите 64% не са отла-
гали провеждането на проучванията си.

СНИМКА БГНЕС

Над 5000 учители в София са заявили желание да се ваксинират срещу коронавируса

ва, че два от наземните опера-
тори на летището имат дого-
вори с частни лаборатории
при тези условия. Това се

оказва извън компетенциите
на държавните институции и
все още държавното летище,
поясняват от “Медиапул”.
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Архитектите искат Радев да
наложи вето на промените в ЗУТ
Според бранша те ще предизвикат правен хаос

Камарата на архитектите в
България сезира президента
Румен Радев с искане за нала-
гане на вето на приетите ми-
налата седмица промени в За-
кона за устройството на тери-
торията. Архитектите са скан-
дализирани както от начина на
приемане на текстовете, така
и от съдържанието им. Огром-
на част от промените са недо-
мислени, ще доведат до правен
хаос, а някои от тях са проти-
воконституционни и ще вкарат
граждани и инвеститори в
съседски войни, заявяват от
бранша.

В изпратеното от КАБ ис-
кане до президента се изтъкват
11 конкретни примера за прав-
ни недомислици и откровено
противоконституционни раз-
поредби. Един от най-взриво-

опасните текстове според гил-
дията е забраната за издаване
на разрешение за строеж при
неприложена регулация, вклю-
чително уличната регулация.
“В много от големите градове
има възстановени частни имо-
ти в територии, предвидени за
улици. Те трябва да се отчуж-
дят, но общините са много
пасивни и разчитат на един вид
доброволно-принудително да-
ряване на тези части, за да се
случат самите улици. Сега това
на практика се вменява като
задължение на гражданите, а не
на общината. Тези текстове ще
прехвърлят проблема при же-
лаещите да строят, които ще
са блокирани и ще трябва да
издирват собственици на тере-
ни, попадащи в улиците, за да
се оправят някак с тях”,

изтъкват архитекти. Това, спо-
ред гилдията, може да е по
силите на по-големи инвести-
тори, но ще смачка по-малкия
бизнес и физическите лица,
които искат да строят.

Камарата смята за противо-
конституционна и забраната за
промяна на предназначението
на сгради или части от сгради -
обект на образованието, наука-
та, здравеопазването или кул-
турата, без да се прави разлика
дали тази сграда е частна соб-
ственост. Такава промяна на
предназначението според при-
етите нови текстове в ЗУТ ще
може да става само след писме-
но съгласие на съответния ре-
сорен министър.

Гилдията на архитектите не
приема и кратките срокове за
обжалване на общия устройст-

вен план, както и стесняването
на кръга от лица, които могат
да го правят. Според одобрени-
те редакции в ЗУТ общите ус-
тройствени планове ще се об-
жалват в 14-дневен срок от об-
народването в “Държавен вест-
ник”. Това е два пъти по-къс
срок спрямо общото правило в
ЗУТ за обжалване до 30 дни.

ОТ камарата са категорич-

но против и недомислените
текстове за височините на сгра-
дите. Гилдията смята, че про-
блемът със застрояването в
отделни защитени райони като
крайбрежието и зоните с ниско
застрояване трябва да се реша-
ват с приемане на специфични
правила, вместо да се налагат
недомислени правила спрямо
цялата територия на страната.

Не се спазват елементарни екологични и биоло-
гични мерки, затова българските пчелари ще излезем
на протест. Това съобщи пред “Блумбарг тв Бълга-
рия” Ясен Янев, председател на Сдружението на
българските свободни пчелари. Той коментира, че
браншът недоволства срещу прилагането на Наредба
13 и спорни поправки в Закона за пчеларството.

Янев обясни, че според европейското законода-
телство изискванията са пръсканията с препарати
върху посевните площи да се правят само през
нощта, докато в нашата страна това се случва пре-
димно през деня. “Това противоречи на всички би-
ологични и екологични закони. У нас не се спазват
европейските правила и норми”, категоричен е ек-
спертът. По думите му основна причина за пробле-
ма е липсата на контрол от страна на Министерст-
вото на земеделието. Използването на химични
препарати поставя под риск живота и здравето на
българските граждани, убеден е производителят.

Друг проблем пред сектора, по думите на Янев,
е липсата на регистрация на българския пчелен мед,
която да се използва като стандарт. “На този етап
продукцията ни се използва все още за подобрител
на чужди медове. Липсата на регистрация понижава
цената и позволява да се злоупотребява”, посочи
Янев. Той предупреди, че българският пчелен мед
губи пазарите си.

Държавните фирми
ще инвестират до
2 млн. лв. в частни гори

Забраната за организиране на
туристически пътувания се нарушава

Нашумялата дести-
нация за чартърни пъту-
вания Занзибар вся раз-
дор сред туроператори-
те и предизвика обвине-
ния на конкуренцията,
че се ползва с протек-
ции от управляващите.
Според Николай Данаи-
лов, туроператор и член
на сдружение “Ту-
ризъм”, заповедта с ог-
раничителните мерки
важи само за някои от
неговите колеги.

“Провеждането и ор-
ганизирането на групо-
ви туристически пътува-
ния с организиран транс-
порт в страната и чуж-
бина е забранено със

заповед на министъра на
здравеопазването, а спо-
ред Закона за туризма, в
който се вписа и Евро-
пейската директива за
туризма, всяко туристи-
ческо пътуване включва
две услуги - превоз и
настаняване”, обясни
Данаилов пред БНР. В
същото време обаче
чартърните екскурзии
продължават да се осъ-
ществяват без проблем.

“Ние - 2000 операто-
ри, сме жестоки и неле-
пи глупаци. Разбирате ли
колко е подигравателно
това - в заповедта на
министъра не е написа-
но никъде за изключение

за чартърните полети”,
коментира Данаилов.
Той твърди, че е подал
три пъти сигнали до РЗИ
и до Столичната общи-
на, но те са останали без
реакция. “Какъв ужас е
това - че тази заповед е
валидна за едни, а за
други - не”, пита туро-
ператорът. Той намира
за крайно възмутително,
че на фона на мерките
тези програми за екзо-
тични пътувания са ма-
сово рекламирани.

Около чартърите има-
ше противоречия още
преди Нова година. То-
гава бе намерена вратич-
ка от забраната за орга-

низирани пътувания с
аргумента, че чартърни-
те екскурзии не са гру-
пови, а индивидуални
пътувания, които не са
забранени. В условията
на тежки ограничения и
намален трафик в свето-
вен мащаб, няколко дес-
тинации се наложиха в
последните месеци благо-
дарение на възможност-
та за организиране на
чартърни полети. Занзи-
бар стана толкова попу-
лярен, че туроператори
поискаха там да има сек-
ция за парламентарните
избори. 600 души имат
записани ваканции до ос-
трова през април.

Пчеларите готови на протест

Ясен Янев

От 4 февруари започ-
ва кампания за закупува-
не на поземлени имоти в
горски територии, собст-
веност на физически лица.
Средствата на държавни-
те предприятия за закупу-
ване на частни гори дости-
гат 2 млн. лв., съобщиха
от Министерството на зе-
меделието. Целта е към
държавните гори да бъдат
присъединени малки гор-
ски имоти, които не могат
да бъдат обслужвани и
поддържани в добро
състояние от настоящите
им собственици. Изкупу-
ването ще се извършва и
от шестте държавни гор-
ски предприятия по ново-
утвърдени правила.

Намалява се максимал-
но допустимата площ на
един имот, както и на су-
марната площ на имотите,
предлагани от собствени-
ка или собствениците, от
50 дка на 30 дка. Това ще
позволи закупуването на
повече малки по площ
имоти, обясняват от агро-
ведмоството. От друга
страна до процедурата ще

бъдат допускани и имоти
с площ под 1 декар, в слу-
чай че такава е площта на
имота при възстановяване
на собствеността на при-
тежателите му.

Държавните горски
предприятия обаче няма
да купуват поземлени
имоти в горски територии,
които са били предмет на
покупко-продажба или за-
мяна през последните 2 г.
от датата на започване на
приема на документи.
Процедурата за предста-
вяне на документи от соб-
ствениците на гори се об-
лекчава. Поради големия
брой подавани заявления
се удължават сроковете за
разглеждане на докумен-
тите, оценяване на имоти-
те, както и за изготвянето
на оценки от правоспо-
собни оценители.

Досега са проведени
две подобни кампании  -
през 2016 г. и през 2020
г. По тях са извършени
сделки за закупуване на
459 имота с обща площ
2819 дка на стойност
1,735 млн. лв.
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Отдавна чаканият ремонт
на участъка от автомагистра-
ла “Тракия” край Чирпан
тръгва. Пътното съоръжение
се затваря за два месеца и в
двете посоки между връзката
с автомагистрала “Марица” и
“Чирпан-Изток”. Това е про-
словутата отсечка, наричана
от шофьорите “Тракийско
море” заради плачевното
състояние на настилката. В
района са направени обходни
маршрути. Отсечката, предви-
дена за ремонт, е в експлоата-
ция от 2007 г., твърдят от
АПИ. Сега предстои машин-
но подравняване на банкети,
дълбоко фрезоване на същест-
вуваща настилка, студено ре-
циклиране, ремонтно-възста-

Върховният администра-
тивен съд (ВАС) потвърди
окончателно решение на Ко-

От юни 2022 г. кме-
товете ще могат времен-
но да забраняват движе-
нието на замърсяващи
атмосферния въздух ав-
томобили в определени
зони в градовете с ниски
емисии в дни със зави-
шени нива на замърси-
тели в атмосферния
въздух. Това гласи зако-
нодателната промяна,
предложена от група де-
путати от ГЕРБ. Промя-
ната е свързана с Наци-
оналната програма за
подобряване качеството

Затварят „Тракия”
край Чирпан за 2 месеца
Цената за обновяване на километър от магистралата стигна 2,2 млн. лв.

новителни дейности на съоръ-
жения, бетонови работи, по-
лагане на геомрежа, обработ-
ка на пукнатини, полагане на
неплътен и плътен асфалтобе-
тон, допълват от пътната аген-
ция. Целта е при добро време
до края на март да завърши
ремонтът на 16,5-километро-
вия участък, а до Великден и
на останалите 24 км до Стара
Загора, които не са в добро
състояние, посочват оттам.

Ремонтът ще струва 70
млн. лв. за двете посоки, съоб-
щи пред БТВ Даниел Иванич-
ков от Агенция “Пътна инфра-
структура”. При положение
че става въпрос за малко над
16 километра (от 168 до 184
км), то цената на километър е налният зам.-министър Нико-

лай Ненков обяви, че за раз-
лика от вече извършените об-
новявания в 14 км от участъ-
ка, при които магистралата се
ползваше, макар и само в лен-
тите за една от посоките, сега
аутобанът ще бъде затворен,
за да се работи едновременно
по цялото трасе. Според него
това решение пестяло време и
пари.

Изпълнител на основните
дейности ще е добре позната-
та държавна фирма “Автома-

СНИМКА БГНЕС

Ремонтът на спорния участък от магистрала “Тракия”
постоянно поскъпва. Вчера той най-сетне започна

- В посока Бургас движението ще се откло-
нява на пътен възел “Плодовитово” по път III-
666 до с. Плодовитово и път II-66 Плодовито-
во-Чирпан, а на пътен възел “Чирпан-Изток”
ще се включва отново в АМ “Тракия;

-  В посока София автомобилите ще се
отклоняват на пътен възел  “Чирпан-Изток” и
ще преминават по път II-66 Чирпан-Плодови-
тово и по път III-666 от с. Плодовитово ще се

гистрали”, която за година без
конкурс получи доизгражда-
нето на магистрала “Хемус” и
други поръчки по аутобаните
за общо над 4 млрд. лв. Тя ще
прибере 140 млн. лв. от про-
гнозираната обща сума от 180
млн. лв. Пред БНТ председа-
телят на управителния съвет
на АПИ Георги Терзийски
обяви, че гаранцията на ре-
монта е три години при седем
години при строежа. По по-
вод цената той коментира, че
изчисленията не са коректни.

Обходните маршрути

ВАС потвърди глоба от 2,2 млн. лв. за фирми на ЧЕЗ

Без замърсяващи коли в града от юни догодина

2,12 млн. лв. - повече дори от
предизвикалата дискусия
първоначално обявена цена.
През септември се разбра, че
целият осеян с неравности
участък от “Тракия” с дължи-
на 52 км ще се ремонтира
срещу 90 млн. лв. на посока
или 180 млн. лв. общо.

Така цената на километър
обновяване стигна 1,8 млн. лв.,
при положение че при строе-
жа на участъка през 2007 г.
държавата е плащала на
изпълнителя по около 1,35
млн. лв. Обяснението беше, че
в момента цената на труда и
материалите е различна, освен
това ремонтът е основен, като
се подменя дори некачествено
направената основа. Регио-

връщат отново на АМ “Тракия на пътен възел
“Плодовитово”;

-  От автомагистрала “Марица” в посока
Бургас автомобилите ще се качват на АМ “Тра-
кия” и при пътен възел “Плодовитово” ще се
отклоняват по път III-666, на с. Плодовитово
по път II-66 през околовръстния път на град
Чирпан и на пътен възел “Чирпан-Изток” се
връщат на АМ “Тракия” към Бургас.

на атмосферния въздух
в периода 2018-2024 г.,
в която са предложени
мерки за намаляване на
вредните емисии от
транспортния сектор,
като една от тези мерки
е обновяването на зони-
те с ниски емисии. Така
общинските съвети ще
могат да ограничават
движението на определе-
ни категории превозни
средства на територия-
та на съответната общи-
на и да създават зони с
ниски емисии на вредни

вещества.  Ще се огра-
ничава движението на
автомобили в определе-
на зона в зависимост от
вида гориво.

Ще бъдат въведени 5
екологични групи, като
още след 12 юли тази
година при преминаване
на автомобилите на тех-
нически преглед ще се
издават и екостикери, с
които ще се определя в
коя група попада кола-
та. В стикера ще има и
чип с информация за
превозното средство,

екологичната група и
собственика. Всяка еко-
категория ще бъде опре-
деляна на база на данни-
те в свидетелството за
регистрация за това как-
ва категория има от Ев-
ро 2 до Евро 6 или спо-
ред датата на първа ре-
гистрация. Когато не е
отбелязана екологичната
евронорма, ще се вземат
резултатите от измерва-
нето на замърсяването,
направено в техничес-
кия пункт. Екологичната
група ще се определя за

леките автомобили и за
лекотоварните. В пета
група влизат най-чисти-
те - електрическите и хи-
бридните. Товарните ав-
томобили, автобусите,
мотопедите и мотоцик-
летите ще имат стикери
с чип, но той ще бъде
само за техническата из-
правност. Поради значи-
телно по-високите кон-
центрации на замър-
сителите на атмосфер-
ния въздух през зимата
забраната за движение
на определени категории

автомобили може да
важи от 1 октомври до
31 март, посочват като
примерен период вноси-
телите на законовата
промяна. За нарушители
глобата ще е от 50 до
500 лв., съответно с
имуществена санкция в
размер от 200 до 1000
лв. Ограниченията няма
да важат за превозните
средства със специален
режим на движение като
полицейските, противо-
пожарните коли и линей-
ките.

България” за нарушението,
изразяващо се в злоупотреба
с господстващо положение, с
която се ограничава тър-
говията с електрическа енер-
гия по свободно договорени
цени чрез обмен на същест-
вена информация между
предприятия от икономичес-
ката група на ЧЕЗ за клиен-
ти, които преминават от до-
ставка по регулирани към до-
ставка по свободно договоре-
ни цени; възпрепятстване на
процеса на първоначална
смяна на крайния снабдител
с доставчик по свободно до-
говорени цени.

КЗК наложи имуществена

санкция в размер 1 136 400
лв. на “ЧЕЗ електро Бълга-
рия” АД за нарушение, изра-
зяващо се в злоупотреба с
господстващо положение, с
която се дискриминират не-
зависимите търговци извън
икономическата група на
ЧЕЗ и се ограничава търго-
вията с електрическа енергия
по свободно договорени цени
чрез осъществяване на обмен
на съществена информация
между предприятия от иконо-
мическата група на ЧЕЗ за
клиенти, които преминават от
доставка по регулирани към
доставка по свободно догово-
рени цени.

мисията за защита на конку-
ренцията (КЗК), с което са ус-
тановени нарушения, извър-

шени от дружества от иконо-
мическата група ЧЕЗ, съобщи-
ха от регулатора. С решение
от 2017 г. КЗК наложи санк-
ции за извършени нарушения
на разпределителните и снаб-
дителните предприятия от
икономическата група на ЧЕЗ.
КЗК установи, че предприяти-
ята прилагат обща стратегия
и практики, с които дискри-
минират независимите
търговци извън съответните
групи и ограничават търгови-
ята с електрическа енергия по
свободно договорени цени.

КЗК наложи имуществена
санкция в размер 1 057 140
лв. на “ЧЕЗ разпределение
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САЩ отсякоха юбилейна
монета с грешки

Интернет магазинът на Белия
дом пусна в онлайн продажба юби-
лейна монета, посветена на среща-
та в Хелзинки между Доналд Тръмп
и Владимир Путин. Особеното е, че
монетата с надписи на английски и
руски език съдържа три правописни
грешки. Те са на обратната й стра-
на и са на русик език: “ддиплома-
тическа история”, “ново ера” и
“Хелпинска среща”.

23-ма задържани
в Сицилия за
връзки с мафията

Италианските власти са
задържали 23 души в Сицилия по
подозрения за връзки с местни
престъпни групировки, съобщава ин-
формационната агенция АНСА. Сред
тях са двама полицаи и адвокат.
Установен е и канал за информация
между задържаните членове на ме-
стни групи и боса на “Коза Ностра”
Матео Месина Денаро, който се
укрива от много години.

Обстрел с
минохвъргачки срещу
президента на Сомалия

Девет минометни снаряда са из-
стреляни на територията на прави-
телствената резиденция в Дусама-
реб, докато президентът на Сома-
лия Мохамед Абдулахи се е намирал
в нея. Това съобщи в. “Гардиън”.
Няма информация за пострадали.
Властите подозират ислямистите
от терористичната организация
“Ал-Шабаб”. Президентът на Сома-
лия пристигна в Дусамареб на 1
февруари, за разговори с регионални
лидери за предстоящите президент-
ски и парламентарни избори.

Орегон декриминализира
тежките наркотици

Орегон стана първият американ-
ски щат, който официално декрими-
нализира притежаването и употре-
бата на тежки наркотици, съобщава
Cи Ен Ен. Мярката влезе в сила на
1 февруари. Чрез нея се разширява и
достъпа до помощ при пристрастя-
ване и други здравни услуги. Прите-
жаването на наркотици като 1 грам
хероин, 2 г кокаин и до 2 г. метам-
фетамин вече няма да се наказва със
затвор, а с глоба до 100 долара. През
1973 г. Орегон премахна наказател-
ната отговорност за притежание на
марихуана, а през 2014 г. и за канабис.

С близо половин милиард дози вакси-
ни срещу КОВИД-19 ще разполагат стра-
ните членки на ЕС до средата на година-
та. Това обяви в интервю за водещи ев-
ропейски вестници председателката на
Еврокомисията Урсула фон дер Лайен.

Гръцкият вестник “Катимерини”, кой-
то публикува интервюто, отбелязва, че
само от трите вече одорени ваксини стра-
ните членки ще получат 406 млн. дози до
края на юни. Дер Лайен добавя, че ако
бъдат одобрени  и препаратите на
“Джонсън и Джонсън” и “КюърВак”,
ваксините ще стигнат 486 милиона. И
ако няма закъснения, до края на юни ще
могат да се ваксинират 270 млн. или 60%
от населението на ЕС. Досега ЕС е полу-
чил 18,5 млн. ваксини от компаниите “Би-
оНТех”/”Пфайзер” и “Модерна”.

Фон дер Лайен оправда бавният старт

60% от европейците могат да се
защитят срещу КОВИД-19 до лятото

Австрия ще настоява за
започване на преговори за
присъединяване със Север-
на Македония и Албания
през първата половина на
тази година, защото включ-
ването на Западните Балка-
ни в ЕС е стратегически ин-
терес за Брюксел. Това за-
яви канцлерът Себастиан
Курц в интервю за белград-
ското списание, цитирано от
македонския в. “Независен”.

Спорът с България може
да бъде разрешен и за шест
месеца, но само ако Скопие
и София сложат всички от-
крити въпроси на масата.
Това заяви университетски-

Присъствието на чужди
дипломати на съдебния процес
срещу Наланти е не само наме-
са във вътрешните работи, но и
саморазобличение на Запада в
опитите му за възпира Русия.
Това написа говорителката на
МВнР Мария Захарова във
Фейсбук. Във вторник столи-
чен съд гледа дело за замяна на
условната присъда на Навални
с реална. Сред 20-те чужди има
и наш дипломат, а останалите
са от САЩ, Полша, Латвия, Ав-
стрия, Швейцария.

Кремъл изрази надежда, че
ЕС няма да допусне “глупост-
та” да обвърже бъдещето на от-
ношенията си с Русия със

Български дипломат
на процеса за Навални

Виена подкрепи Скопие
за преговори с ЕС

на ваксинацията в Европа с решението
на Брюксел да се проверят внимателно
безопасността и ефективността на вакси-
ните преди лиценза им.

Германският канцлер Ангела Меркел
защити европейския подход и призова за
разбиране относно темпото на ваксина-
цията. След консултации с лидерите на
16-те германски провинции, представи-
тели на Еврокомисията и производители
на ваксини тя поясни, че причините за
по-бавната ваксинация в Германия са
свързани с по-ограничените производст-
вени възможности на компаниите в Ев-
ропа в сравнение със САЩ. Молейки за
повече търпение, Меркел потвърди, че
всички възрастни германци ще могат да
се ваксинират до края на юни.

Руската ваксина “Спутник V” e ефек-
тивна на 91,6% съгласно данните от тре-

тата фаза на изследвания с 19 866 добро-
волци, съобщи сп. “Лансет”. При над 60-
годишните ефективността е 91,8 на сто.

Междувременно Австрия обяви, че от
8 февруари ще отвори всички магазини и
училищата. Само на учениците, които са
тествани, ще бъде позволено да присъ-
стват на занятия, а другите ще продължат
да участват дистанционно. Клиентите в
магазините ще трябва да носят маски с
висока защита FFP2.

Броят на ваксинираните в САЩ вече
надхвърли броя на заразените - 26,5 млн.
ваксинирани срещу 26,2 заразени. В
САЩ дневно се ваксинират около 1,35
млн. американци, най-високият темп в
света. Според СЗО пандемията се забавя
заради предприетите мерки, като броят
на новите случаи в света намалява за
трета поредна седмица.

Лайен обеща 500 млн.
ваксини до края на юни

Жители в района на западния
австралийски град Пърт са
готови да се евакуират заради
пламналите там горски пожари
и въпреки КОВИД-блокадата в
тази част на страната. Огънят
обхваща близо 7000 хектара земя
с периметър от 60 километра.
По неокончателни данни
унищожени са 30 къщи. Пътищата
наоколо са претъпкани с коли,
заради блокадата хората не знаят
накъде да тръгнат. Причината
за пожара остава неизвестна

СНИМКИ БГНЕС

Така изглежда Белия дом след падналия сняг във Вашингтон. Снеговалежът не беше бедствен,
за разлика от други части по източното крайбрежие, но бе достатъчен да парализира столицата
и да отмени програмната реч за външната политика, която президентът Джоузеф Байдън трябваше
да произнесе в Държавния департамент. Изданието “Дейли бийст” твърди, че лица от екипа на
Байдън се опитвали преди брифингите да научат от журналистите какви въпроси смятат да задават

ят проф. Любомир Фръчков-
ски за “Слободен печат”.
Той е бивш вътрешен и
външен министър на Маке-
дония. Според него настоя-
щите контакти между Маке-
дония и България са предва-
рителна фаза на бъдещия
диалог. “По въпроси като ма-
кедонския език и идентич-
ността не трябва да има
отстъпки от македонска
страна”, посочи Фръчковски.
По думите му, ако София на-
стоява да разреши проблема
само с натиск, това ще оста-
не неприемливо за ЕС като
противоречащо на европей-
ските принципи.

съдбата на Алексей Навални,
предаде ТАСС. “Надяваме се,
че никой няма да допусне глу-
постта да обвърже перспекти-
вата на отношенията Русия-ЕС
с един пребиваващ в ареста”,
заяви говорителят на Кремъл
Дмитрий Песков дни преди по-
сещението на шефа на дипло-
мацията на ЕС Жозеп Борел в
Москва. Борел настоя да се
види с Навални, който е в за-
твор от 17 януари. “Ако той
(Борел) носи твърдо послание,
нашият министър (Сергей Лав-
ров) ще му отвърне също тол-
кова твърдо”, каза Песков.

Коментар на стр. 8
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1468 - УМИРА ЙОХАНЕС ГУТЕНБЕРГ (Р. 1400

Г.), германски златар и печатар.
Основоположник на съвременно-
то книгопечатане. Изобретеният
от него машинен печат с набор
на отделни букви поставя начало-
то на революция в печатането.
Пръв в света конструира механич-
но задвижвана печатна преса. Гу-
тенберговата Библия е високо оценявана за нейни-
те естетически и технически качества.

1882 - В ТУТРАКАН СЕ РАЖДА ДОБРИ НЕМИ-
РОВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1945 г.).
Истинското му име е Добри Хара-
лампиев Зарафов. През 1914 г. из-
дава първата си книга “Разкази”,
с която печели славата на та-
лантлив белетрист. Пише военни
разкази. Посланик на българската
култура в поробена Добруджа. Преживяванията
си описва в пътеписните разкази от цикъла “След
свободата”.

1883 - В ПАНАГЮРИЩЕ СЕ РАЖДА СТОЯН
ДРИНОВ, ПОЕТ (УМИРА 1922 г.).
Племенник на Марин Дринов.
Сътрудничил е на списания “Весе-
лушка”, “Детска радост”, “Другар-
че” и “Светулка”. Издал е няколко
книги - “Кукувица кука”, “Весели случ-
ки”, “Изворче” и др. Български ком-
позитори са съчинили песни по 30
негови стихотворения.

1919 - В ПАРИЖ ЗАСЕДАВА ЗА ПЪРВИ ПЪТ
ОБЩЕСТВОТО НА НАРОДИТЕ (ОН). Организаци-
ята съществува между
Първата и Втората све-
товна война. Създателки са
44 държави. България ста-
ва член в края на 1920 г. и
получава два заема, които
й помагат за излизане от
следвоенната криза. Началото на Втората све-
товна война показва, че ОН се е провалило в основ-
ната си цел - предотвратяване на мащабен военен
конфликт. ООН заменя Обществото на народите.

1921 - БЪЛГАРИН ПАТЕНТОВА В ПРАГА СА-
МОЛЕТ ПОД ИМЕТО “БЪРЗОЛЕТ”.
През 1894 г. Харалампи Джамджи-
ев (на снимката) прави първия
български опит с аеродинамичен
уред, построен във Варненската
окръжна образцова железарска ра-
ботилница. Той е първият българ-
ски авиоконструктор, изобретил
летателна машина (1895).

1945 - НАЧАЛО НА ЯЛТЕНСКАТА КОНФЕРЕН-
ЦИЯ. Кримската среща на
държавните ръководители
на съюзническите държави
от Втората световна война
- СССР (Йосиф Сталин), САЩ
(Теодор Рузвелт) и Великобри-
тания (Уинстън Чърчил) мал-
ко преди края на войната е историческа. Изходът
от войната е ясен, но остават редица нерешени
важни въпроси. До 11 февруари, когато завършва
срещата, е решена съдбата на Европа за следва-
щите 50 години. Конференцията препотвърждава
договорката между Чърчил и Сталин, постигна-
та в Москва през октомври 1944 г., за Балканите.

1959 - ДЕНЯТ, В КОЙТО МУЗИКАТА УМРЯ. С
такова название остава 3 февру-
ари в историята. На този ден при
катастрофа с малък самолет за-
гиват музикантите Ричи Валънс,
Бъди Холи и Джилис Пери Ри-
чардсън. Ричи Валънс е пионер на
рокендрола, първата мексикано-
американска звезда в този стил. Бъди Холи оказва
силно и дълготрайно влияние върху популярната
музика, като става вдъхновение за “Бийтълс”,
“Ролинг Стоунс”, “Бийч Бойс” и Боб Дилън.

Оруел днес

В САЩ забраниха
знаменитата антиутопия
на Оруел “1984”, напи-
сана през 1948 г. Ами,
как да не я забранят, като
тя илюстрира абсурда, в
който днес е вкаран це-
лият свят. “Власт е да
разкъсаш човешките
умове и да ги сглобиш
по своя избор” - тези
думи на английския пи-
сател са пътеводна звез-
да на съвременните пре-
тенденти за властелини
на света. Историята с
Навални е само пореден

случай. Нито е отровен
с митичния Новичок
(щеше ли Москва да го
прати в Германия, която
неслучайно отказва да
предаде медицинските
му документи), нито е
репресиран, но с това
Западът ни проглуши
ушите.

Измислиха си под-
ставен опозиционер,
“борец срещу Путин” и
го пуснаха в обращение.
Милиони по света гледа-
ли филма му за “двореца
на Путин”, но от милио-
ните се крие, че всичко
във филма е монтаж и
доказана лъжа. Само за
това нормалното пра-
восъдие изисква авторът
да бъде съден за чудо-
вищна клевета. Не би.
Напротив. Московският
градски съд вчера гледа
прокурорско искане ус-
ловната присъда на На-
вални да бъде заменена
с реална, тъй като от
2020 г. насам той е на-

рушил 6 пъти режима на
условната присъда. Та-
кова нещо на никого не
може да се размине - и в
Брюксел, и в Ню Йорк,
не само в Москва. Не-
нормалното е, че пред
съда се изсипаха дипло-
мати от над 20 страни,
включително Бълга-
рия(!). И, моля ви се,
протестираха, че не им
бил осигурен превод в
залата. Навални е руски
гражданин, не техен,
съди го руски съд по
руските закони, какво
търсят чужди дипломати
там изобщо и с какво
право оказват натиск
върху съда? Ами, търсят
инсцениране на обвине-
ния срещу Русия, търсят
нови санкции и може би
милионите си, хвърлени
за организиране на
“протести срещу управ-
ляващите в Русия”.
Включително за урежда-
не на “майданите” в под-
крепа на Навални, за

което дори бе извикан
във външното министер-
ство в Москва посла-
никът на САЩ.

Глобалната политика
за надмощие вече е
съсредоточена върху
“неутрализирането” на
Русия. Нищо друго не ги
интересува - нито съдба-
та на държави, нито на
народи, нито на цивили-
зации, стига да се удря
по Русия. А средствата
за постигане на целта
включват тоталната
лъжа, измислиците и
инсценировките. Дори
не се стараят да ги изпи-
пат, ами са с бели конци
съшити. “Войната е мир.
Свободата е робство.
Невежеството е сила.”
Да живее Оруел!

Колкото до Навални,
ако не бъде осъден за
многократните си нару-
шения на законите, то-
гава руските хора наис-
тина ще излязат на ули-
ците...

Велиана ХРИСТОВА

Пряка демокрация...
От стр. 1

Разбира се, ако рай-
онният кмет се беше
опитал да вземе едно-
лично решение по два-
та деликатни въпроса,
щеше да бъде обвинен,
че не слуша хората...

Просто народът не
иска презастрояване,
то е заради джоба на
избрани. Страхът на
властта от допитвания
до хората директно бе
признат и по време на
дискутирането на до-

клада на районния кмет.
“Ако питаме за всяко
нещо гражданите, ще
станем излишни”, от-
крито заяви общински
съветник от ГЕРБ! Спо-
ред негов колега теми-
те за допитването зву-
чали “секси”.

Да обобщим внуше-
нията на управляващите.

Първо - народът е
прав и квалифициран да
взема решения, само ако
избира представители
на ГЕРБ. Второ - рефе-
рендумът е демократи-

чен само на пръв по-
глед, защото с подобни
маневри опозицията
иска да подлъже същия
този народ и да го ма-
нипулира. Трето - до-
питванията са нужни,
но друг път, защото ние
знаем по-добре.

Демонстрацията на
отвращение към рефе-
рендумите не е нова за
властта. Управляващите
вече няколко пъти раз-
махаха юмрук срещу
опитите да се питат
столичани по един или

друг важен за бъдещето
им въпрос. Доблестта и
честността изискват от
ГЕРБ официално да за-
черкнат от всеки нор-
мативен документ пра-
вото на референдуми.

За какво е нужна
подобна форма на пря-
ка демокрация, ако тя
не се допуска? Криене-
то й между страниците
на някой закон дискре-
дитира всякакви управ-
ленски опити уж да се
чуе народът. Слушат го,
ама друг път.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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За новото и старото метро
Успоредно с ремонта на току-що тръгналата подземна
железница, Столичната община започна да търси
изпълнител на строежа на следващото й разклонение

Деси ВЕЛЕВА

Новият участък на третата линия на метрото ще минава
през кв. “Слатина” и ще стига до Окръжна болница

Новото метро на София вече не е
толкова ново. Не само защото е в експло-
атация от няколко месеца и плочниците
му са протъркани от краката на хиляди
пътници, но и защото взе да се чупи.
Първо започнаха да се развалят ескала-
тори, след това протече метростанция, а
последната авария разби всякакви мито-
ве на все още наивни столичани, че у нас
е възможно качествено строителство.
Някакви 5 милиметра отклонение на рел-
сите срутиха последните надежди, че
поне в изграждането на стратегически
обекти срещу баснословни суми се вла-
гат повече разум, отговорност и контрол.
Това дребно, минимално и уловимо само
за апаратура издигане на настилката в
подземните тунели от третия метродиа-

метър разклати до опасни граници дове-
рието във властта.

И въпреки фактите, въпреки доказа-
телствата за зле свършена работа и лип-
сващ надзор, управляващите отказаха да
признаят каквато и да е вина и да паднат
по гръб. Също като котките кметът Йор-
данка Фандъкова се възползва от девет-
те си живота на ул. “Московска” 33 и
продължава достолепно да се изтяга в
топлото си кресло, вярвайки в някаква
фантомна безкрайност на числото де-
вет. В резултат на нейната и на прибли-
жените й самонадеяност научихме, че в
затварянето на част от наскоро откри-
тото метро няма нищо страшно, разби-
ването на як бетон сантиметър по сан-
тиметър не е необичайно, а липсата на
яснота и краен срок за завършване на
ремонта са подробности.

През последните десетина дни от
обясненията на управляващите разбрах-
ме и за малко неизпипани геоложки до-

клади, за пясъчни лещи, водни стълбове,
воден натиск, плаващи пясъци, сондажи,
но не и за истинските причини и винов-
ници, довели до компрометирането на
гордостта на управляващите столицата.
Също така научихме, че София е тормо-
зена от прекалено сурови природни бед-
ствия, като например Перловската ва-
дичка, които се опитват да подкопаят не
само скъпия и здрав тунел, но и бетони-
раната също толкова здраво власт, която
отказва да се даде на едно петмилимет-
рово отклонение. То може да обърне
цял метровлак, но не и вагона, в който
се вози Фандъкова.

Обструкциите около третата линия
на метрото не са от вчера. Строителст-
вото му тръгна през 2016 г. с обещани-
ето, че първият участък ще е готов до
август 2019 г. Откриването му обаче бе
отложено с шест месеца заради нуждата
от допълнителни тестове. Фeвpyapи 2020
г. отново бе злощастен и наложи нужда-

та от още тестове през следващите три
месеца. И този график не бе спазен зара-
ди епидемията. И така дойде август 2020
г., който уж донесе късмет. Той обаче
продължи едва до този януари и бе озна-
менуван от голямата пробойна.

А нещата изглеждаха толкова пози-
тивни на официалното прерязване на
лентата на третата линия! Тогава ми-
нистърът на транспорта Росен Желязков
заяви: “Отсечката е изключително важна.
Това е една прекрасна инфраструктура,
която осигурява не само удобство, но и
сигурност”. Е, сигурността я видяхме.

Незабравими остават и словата на
премиера Бойко Борисов, според когото
нашето метро е най-красивото и най-ев-
тиното в Европа. “Строим еднакво каче-
ствено както в Европа, но за много по-
ниска цена”, написа в поздравлението си
във фейсбук министър-председателят. Кой
ли го подведе тогава така да се изложи...

И като стана дума за пари, друго
важно нещо, което трябва да се припом-
ни, е именно осигурените близо 400
милиона лева. Или по 40 милиона на
километър. Пари, раздадени на изпълни-
тели, подизпълнители, надзорници и про-
чие фирми, с идеята, че срещу гигант-
ските средства трябва да се осигури ка-
чество. Но явно, когато две трети от
финансите идват от европейския джоб,
небрежността и безхаберието вземат
невиждани върхове.

На фона на фрапантния провал уп-
равляващите побързаха да обявят нача-
лото на следващия стратегически проект
- строежа на поредната отсечка на ново-
то метро - от ул. “Шипка” през кв. “Сла-
тина”, зала “Арена Армеец” и бул. “Ца-
риградско шосе” до Окръжна болница.
Тя е отклонение на третата линия, а об-
ществената поръчка за избор на изпълни-
тел вече е в ход. Общата дължина на
трасето е 5666 метра, а по него ще има
шест метростанции. Първоначалният
проект предвиждаше да са седем, но ед-
ната отпадна, а последната бе леко изме-
нена. Така сега първата ще бъде на
кръстовището на ул. “Гео Милев” и ул.

“Черковна”, втората - на кръстовището
на ул. “Гео Милев” и ул. “Николай Ко-
перник”, следващата - на кръстовището
на ул. “Гео Милев” и ул. “Слатинска”.
Кръстовището на бул. “Асен Йорданов”
и бул. “Шипченски проход” ще е място
за четвъртата станция, а петата ще бъде
при зала “Арена Армеец”. На последна-
та - при бул. “Цариградско шосе”, ще
има и подземен двуетажен паркинг за 230
автомобила. За участъка ще се използва,
освен тунелно-пробивна машина, и нови-
ят австрийски тунелен метод - същият,
който бе приложен при изкопаването на
злополучния участък между станциите
“Театрална” и “Хаджи Димитър”.

Прогнозната стойност на проекта е
530 милиона лева, а срокът за изгражда-
нето - четири години. След 14 април ще
е ясно кой е заявил желание за строител-
ството на обекта. Така наред с големите
надежди на хората, които живеят в рай-
оните на бъдещите метростанции, ще
вървят и още по-големите очаквания за
приключване на ремонта на новото вече
старо трасе от третата линия. Отделно
се очаква да се избере изпълнител и на
последния участък с три станции от тре-
тата линия - от кв. “Хаджи Димитър” до
кв. “Левски Г”. Обществената поръчка бе
обявена в края на миналата година. От
бъдещите строители ще се търсят още
повече гаранции за качествено строител-
ство и те ще трябва да отговорят на по-
силен обществен натиск.

Скептиците биха предложили една
стара схема за успех, описана във фол-
клора. Като не се получава здрав гра-
деж с модерни технологии и образова-
ни кадри, може да се върнем в далечно-
то минало, когато са се вграждали хора
или сенките им. Така важните общест-
вени сгради са ставали по-здрави, не са
падали всяка нощ, както гласят преда-
нията. Само трябва да се намери този,
който сега ще се пожертва...

СНИМКА СТОЛИЧНА ОБЩИНА

Ремонтът започна, но не е
ясно кога ще свърши

СНИМКА БГНЕС

Столичани ще виждат затворените врати към
метростанцията в кв. “Хаджи Димитър” още дълго време
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На 1 февруари Бойко Борисов отно-
во заклейми във Фейсбук комунистиче-
ския режим заради осъдените от Народ-
ния съд български политици, народни
представители, полицейски началници и
различни убийци по време на съпроти-
вителното движение през 1941-1944 г.
Той нарече Народния съд нелегитимен,
“нито е народен, нито е съд”. И, разби-
ра се, цялата вина за присъдите бе сто-
варена върху комунистите. Освен че ци-
тираха дословно изказването на преми-
ера, телевизиите представиха и собстве-
на информация, която почти се покри-
ваше с премиерския текст.

Препоръчвам на г-н Борисов по-доб-
ре да изучи тази част от миналото ни, за
да бъде обективен, както подхожда на
държавник. Защото първото правителст-
во след 9 септември 1944 г. е отечестве-
нофронтовско, съставено от няколко пар-
тии, в което министрите от комунисти-
ческата партия са само четирима. Ми-
нистър-председател е Кимон Георгиев от
военния кръг “Звено”, а негов първи за-
местник е Никола Петков от БЗНС.

На първото заседание на това отече-
ственофронтовско правителство вице-
премиерът Никола Петков (БЗНС) пред-
лага да се създаде Народен съд за винов-
ниците за въвличането на България във
Втората световна война - по Закона за
съдене и наказание на виновниците за
националната катастрофа от 9 декември
1919 г., приет по времето на Александър
Стамболийски, който все още не е отме-
нен тогава. Предложението се приема
от всички министри. Същото правител-
ство назначава нови регенти на мало-
летния цар Симеон II, издава решение за
създаване на концлагери за политичес-

Българският антифашистки
съюз оповести своя позиция
по повод отбелязването на
Деня на почит към жертвите
на комунизма. В нея се казва:

“Изминаха 76 години от
политическата промяна на 9
септември 1944 г., която из-
веде България от орбитата на
фашистка Германия и я при-
съедини към страните от ан-
тихитлеристката коалиция,
към свободния свят, който
воюва с кафявата чума.

Още през 1943 г. основни-
те сили, които воюват срещу
Хитлер - СССР, САЩ и Вели-
кобритания, взимат решение,
че всички военнопрестъпници
и фашисти трябва да бъдат
съдени. В изпълнение на това
решение и под наблюдението
на Съюзническа контролна
комисия с американски, бри-
тански и съветски представи-
тели България и правителст-
вото на Отечествения фронт

Борисов да изучи
по-добре историята ни
Не комунистите създадоха Народния съд срещу виновните
за присъединяването на България към Хитлер

Доц. Стоян ВЛАЙКОВ

БАС: Да помним миналото в името на по-добро бъдеще!
организират неизбежното и
справедливо следвоенно пра-
восъдие, организират Народ-
ния съд и привеждат в
изпълнение неговите присъди.

Подобни съдилища се орга-
низират във всички европейски
държави. България е единстве-
ната държава, в която тези
присъди са отменени, което е
равносилно на отмяна на
присъдите от Нюрнбергския
трибунал. Със своя резолюция
Генералната асамблея на ООН
забранява отмяната на присъ-
дите на Нюрнберг и на всички
народни съдилища в отделните
страни, но българската десни-
ца не се съобрази с това.”

В позицията се отбелязва,
че у нас в годините на прехо-
да стана традиция, когато се
говори за Народния съд, да
се споменава само съдбата на
осъдените. “Отсъства темата
за жертвите на българския
фашизъм, за престъпленията

на осъдените от Народния
съд. Отсъства темата за 11-те
хиляди евреи от уж освобо-
дените земи - Беломорието,
Вардарска Македония и Пи-
ротско, които през пристани-
ще Лом са депортирани в ла-
герите на Хитлер. Не се го-
вори и за над 250 деца и
непълнолетни, жертви на мо-
нархо-фашисткия терор, за
хилядите избити без съд и
присъда, мнозина от тях -
също напълно невинни.”

Антифашистите са възму-
тени, че българската десница
се опитва да пренапише исто-
рията и “да изтрие от нея сво-
ите грозни и жестоки
престъпления спрямо българ-
ския народ. Да скрие башибо-
зушки отрязаните глави, гроз-
ните изтезания, палежите.
Нещо повече, неспособни да
отрекат участието на “дясно
мислещите” български поли-
тици в коалиция с Хитлер,

днес съвременните им наслед-
ници правят възмутителен
опит да реабилитират нациз-
ма и нацистите, да оправдаят
престъпления, осъдени от це-
лия демократичен свят”.

Ние, българските антифа-
шисти, пак сме тук, за да па-
зим историческата истина и
историческата памет, се казва
в позицията. “Ние отстоява-
ме истината за Народния съд
не като повод за задълбочава-
не на разделенията, а напро-
тив - с убеждението, че един-
ствено обективната истина е
основа за необходимото по-
мирение и съгласие за общо
бъдеще. Ние отново се про-
тивопоставяме на подмяната
на историята и на реабилита-
цията на фашизма. Български-
ят народ през 1945 г. осъди
фашизма и фашистите по
същия начин, по който го на-
правиха народите на цяла
Европа от Русия до Франция

и от Норвегия до Гърция.”
В заключение от БАС за-

явяват: “Днес България е член
на Европейския съюз и споде-
ля общи ценности и общ стре-
меж за свобода и достоен жи-
вот на всички народи на Ста-
рия континент. Този съюз и
тези ценности са изстрадани
през Втората световна война.
Обединена Европа е резултат
от отричането на фашизма и
фашистите. Основите на обе-
динена Европа са антифашист-
ки. Те олицетворяват стреме-
жа да се изгради един свят без
омраза и насилие, свят без
войни. Част от тази Европа и
част от този свят трябва да
бъде и чистата и свята репуб-
лика, демократичната социал-
на и правова държава, в която
българският народ и всеки
български гражданин заслужа-
ва да живее. Нека помним ми-
налото, за да дадем на Бълга-
рия по-добро бъдеще!”

ките противници, предвижда превръща-
не на България от монархия в републи-
ка. Това са все предложения на Никола
Петков, приети от цялото правителство,
в което има само четирима комунисти.
То не спира отмъстителните убийства
на виновни и набедени за злодейства
през 1941-1944 г. Следователно, г-н Бо-
рисов трябва да проумее, че Народният
съд не е създаден от комунистите и от-
говорност за него носят всички партии,
създали това правителство.

Народният съд е легитимен и наро-
ден. Той е учреден с подписаното от

същото правителство примирие със
САЩ и Великобритания, на които Бълга-
рия бе обявила война и която бе побе-
дена като съюзник на Хитлер. След това
Народният съд получава международно
признание и утвърждаване. Съденето на
виновниците за въвличането на Бълга-
рия в световната война, както и наказа-
нието на престъпниците от другите ев-
ропейски страни, е решено на 8 август
1945 г. със споразумение в Лондон на
четирите Велики сили победителки.
Споразумението е утвърдено с Декла-
рация на Общото събрание на ООН (11

декември 1946 г.) и с Женевската кон-
венция за защита на жертвите от Втора-
та световна война (1949 г.). В тези
утвърдителни документи е включен и
българският Народен съд.

В процесите у нас са разгледани
простъпките на 10 920 души. Осъдени
на смърт са 2618 души, но са изпълнени
1046 смъртни присъди, другите подсъ-
дими са пратени в затвор или са оправ-
дани. Това е истината. Г-н Борисов да
не търси престиж с неверните си изказ-
вания, защото цялото му семейство е
било комунистическо.
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 Властта е на път да
въведе концесия и в област-
та на отбраната и сигур-
ността. Как приемате този
опит като човек, служил де-
сетки години във Въоръже-
ните сили, и като командир,
носил отговорност за пове-
реното му въоръжение, имо-
ти и имущество?

- Да, правителството вне-
се в парламента такъв законо-
проект за промени в Закона
за концесиите. Точно този
проблем създава не само при-
теснение, но и тревога от
гледна точка на отбраната и
изобщо на защитата на наци-
оналната сигурност.

 За какво става въпрос?
- Ако се приеме, законът

ще даде право да се прилага
концесия и в областите на от-
браната и сигурността. Визи-
рани са следните дейности,
цитирам: “доставка на оборуд-
ване, което е специално про-
ектирано или адаптирано за
военни цели и е предназначе-
но за използване като оръжие,
боеприпаси или материал с
военно предназначение, вклю-
чително на части, компоненти
и/или монтажни елементи за
такова оборудване, наричано
по-нататък “военно оборудва-
не”; доставка на чувствител-
но оборудване, включително
на части, компоненти и/или

монтажни елементи за такова
оборудване; строителство и
услуги, пряко свързани с обо-
рудване за всеки и всички еле-
менти от жизнения цикъл на
оборудването, който включ-
ва възможните последващи
стадии, като научноизследо-
вателски и развоен, промиш-
лена разработка, производст-
во, поправка, модернизация,
изменение, поддръжка, логи-
стика, обучение, изпитване,
извеждане от употреба и
обезвреждане; строителство и
услуги за специфични военни
цели или за чувствително
строителство или за чувстви-
телни услуги”. Нека хората
сами преценят сериозността

на проблема. Не са ли абсурд-
ни тези предложения?

Как точно ще се концеси-
онират оръжие, боеприпаси и
военно оборудване? Това на-
истина звучи абсурдно! До-
ставките на техника, оръжие,
боеприпаси и друго военно
оборудване са регламентира-
ни в Закона за обществените
поръчки. На преден план из-
лиза опасността с предложе-
ните промени да се заобиколи
този закон. Концесия означа-
ва право на експлоатация
върху обект от обществен
интерес, предоставен от кон-
цедент на търговец - концеси-
онер, срещу задължението на
концесионера да изгради и/

или управлява и поддържа
обекта на концесията на свой
риск. Концесията се предоста-
вя въз основа на дългосрочен
писмен договор с определен
материален интерес, сключен
между концедента и концеси-
онера, и според предмета си
може да бъде: концесия за
строителство, за услуги и за
добив. Може ли някой да
обясни как оръжие и боепри-
паси, военна техника и специ-
ални средства ще се използват
от армията и специалните
служби от концедента? Оръ-
жията и боеприпасите са ин-
дивидуални средства и имен-
но в това се състои противо-
речието между предложените
промени и реалността. Не оти-
ваме ли към пълен абсурд - с
тези промени да се даде на
концесия отбраната на стра-
ната и нейната сигурност?
Нима това е допустимо от
гледна точка на интересите на
държавата?

 Има ли поне нещо по-
лезно в предложението?

- Не! Дори отдаването на
концесия на строителството и
на имоти също не е приемли-
во. Ще дам един пример. Ми-
нистерството на отбраната
сключва договор за концесия
- строеж на военно летище със
съответното оборудване. Как
ще бъде реализирано това ча-
стно-публично партньорство
съгласно Закона за концесии-
те? Вариант едно - някой ча-
стен инвеститор да го пост-
рои и да го ползва съвместно

с Министерството на отбра-
ната. Това съвместимо ли е със
сигурността, със Закона за за-
щита на класифицираната ин-
формация? Този частен инве-
ститор ще знае не само броя
и вида на базираната военна
летателна техника, но и всич-
ко, свързано с нея, подготов-
ка, обучение, ремонти и т.н.
Вариант две - някой частен ин-
веститор строи военно лети-
ще, но не може да го ползва,
тъй като различните закони
имат изисквания, на които той
не може да отговори. И кой
ще сключи концесионен дого-
вор за това? Има предложени
промени, които не налагат да-
ване на концесия, защото тези
дейности могат да се изпълня-
ват по силата на сега действа-
щи нормативни документи.

 Вносителите обаче се
мотивират с изчистване
на някои неясноти в Закона
за концесиите.

- Не знам за какви неясно-
ти става дума. Част от това,
което се забранява и е свърза-
но с отбраната и сигурност-
та и е част от приложение 4
на действащия закон, с про-
ектопромените вече се разре-
шава. Мотивите, които обяс-
няват, че това се прави с цел
да се изчисти убеждението,
че този закон може да се при-
лага и в области на отбрана-
та и сигурността, са само
блъф. Хора, които наистина
мислят за отбраната и сигур-
ността, не биха подкрепили
такива промени!

О.З. ГЕН. КОЛЬО МИЛЕВ:

Абсурд е отбраната
да се дава на концесия

Интервю на
Спирдон СПИРДОНОВ

Внесените от кабинета промени в Закона за концесиите будят сериозна тревога за
сигурността на държавата, казва народният представител от „БСП за България”

ИСКАМ ДУМАТА

Снежана ДИМИТРОВА, Варна

Агресията става всекидневна

Тревожно е, че свик-
нахме с агресията, проявя-
ваща се във всякакви фор-
ми - от ехидното подсми-
ване до словесното униже-
ние и физическото наси-
лие. Това явление ще на-
раства, ще набира сили,
ако не му дадем масов
обществен отпор чрез сво-
ята непримиримост. То се
шири дори в сферата на
услугите, където толе-
рантността и търпимост-
та към клиентите би тряб-
вало да е основен приори-
тет за служителите.

На 27.01.2021 г. в 7,55
ч. в магазин 506 на “Била”
в гр. Варна (ул. “Цар Иван
Страцимир” № 2, Колхо-
зен пазар) бях обслужена
от млада касиерка с бадж
Стоянка Иванова. Работе-
ше само едната каса. Пред
мен имаше мъж с 3-4 дреб-
ни покупки. Изчаках го
спокойно, на безопасно
разстояние, според марки-
ровките в магазина, с
препълнената количка на
“Била” в едната си ръка и
със своята празна ръчна

количка в другата. Едва то-
гава касиерката започна да
маркира моите стоки.
Сметката ми беше 36,91 лв.
Заплатих с банкнота от 50
лв. Получих ресто - банк-
нота от 5 лв. и останалата
сума в монети, цяла шепа.
Не можах да ги преброя с
един поглед, касиерката
вече маркираше стоките на
мъжа зад мен. И настоя да
прибирам своите по-бързо.
Клиентът зад мен започна
да крещи, че и от неговото
място (беше се доближил
плътно до мен) се виждало,
че всичко е точно; наруга
ме, че съм “тъпа”, “без-
мозъчна” и все неща от
този род. Заплаши ме да си
прибирам продуктите по-
бързо и за нагледност сри-
та празната ми домашна
количка, събаряйки я на зе-
мята. Само дето не ме наби.
Сигурна съм, че всяка

жена, която е имала досег
с този тип, е била подлага-
на на някакво насилие: сло-
весно и физическо. Психо-
логията на такива хора е
да настъпват, докато обще-
ството и жертвите им ги
търпят. И те стават все по-
нагли и безогледни.

В магазина той и оста-
налите двама мъже зад него
не спазваха никаква дис-
танция. И всички заедно -
клиенти и касиерка, ми се
надсмиваха. Сякаш имаше
нещо смешно в цялата от-
чайващо грозна сцена. Една
възрастна жена, притесне-
на и ядосана, оправяща се
с тежкия си товар, напаза-
руван за две семейства, до-
шла рано сутринта, за да
няма хора в снежната ви-
елица... Възрастна жена,
нагрубена и охулена от
един развилнял се агреси-
вен български мачо, сим-

волично наритана. Защо?
Защото съм преброила ре-
стото си на касата за ня-
колко жалки секунди. И
никой от сеирджиите на-
около - двама мъже клиен-
ти и касиерката, не се
застъпи за мен, за реда, за
дистанцията, за уважение-
то. Напротив, смяха се с
касиерката заедно, одумва-
ха ме, така си повдигаха
взаимно егото. Щеше да
бъде смешно, ако не беше
толкова тъжно и грозно.

Тази сцена е записана
на камерата. Прилагам и
ксерокопие от касовия бон.
Усмивката на касиерката
личеше през смъкнатата от
носа маска. Не казвам, че
всички касиерки трябва да
притежават елементарен

човешки морал - той се
формира от семейството в
първите години, от обра-
зованието и от ред други
фактори, сред които не на
последно място са ценнос-
тите на обществото. Но да
се присмиваш на клиент и
да го унижаваш, не се
свързва по никакъв начин
с професионалната етика
на служител на “Била”. За-
щото добрите услуги, ос-
вен качество и цена, включ-
ват и коректно обслужва-
не. Навред из този магазин
са поставени надписи, кои-
то уверяват, че пазарува-
нето при тях е безопасно и
сигурно. В моя случай бяха
нарушени всички допусти-
ми норми. Питам се какво
общество сме ние и накъде
сме се запътили с тези цен-
ности и морал? Отдавна
сме подкопали дъното и
затъваме все повече. Доко-
га така? Днес съм аз, утре
ще бъде някой друг.
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Зад фасадата на демокрацията
Какви са „ползите” за България от американските ни приятели

Атаката на американ-
ския Сенат от 6 януари
поражда много размисли.
Какви ли определения не
са чувани за американ-
ската демокрация: “мека-
та на демокрацията”,
“най-великата световна
демокрация”, “стожерът
на демокрацията”... Но
нека погледнем зад ней-
ната фасада.

Преди четири години
Доналд Тръмп, успял и
свръхамбициозен бизне-
смен, спечели изборите с
лозунга “Да върнем ве-
личието на Америка”.
Едва ли има американец,
който е против това, и
хората го подкрепиха.
Мандатът беше сравни-
телно успешен и Тръмп
се сдоби с яростни
привърженици. За пости-
гане на целите си обаче
той се обяви против це-
лия останал свят. Извади
САЩ от споразумението
за климата, прекрати
членството на Съедине-
ните щати в авторитетни
международни организа-
ции, обвини Русия и Ки-
тай във всички земни гре-
хове, влоши отношения-
та с Европейския съюз.
Така Тръмп се сдоби,
освен с яростни
поддръжници, и с множе-
ство външни и вътрешни
противници. Стигна се
до днешното дълбоко

ОБЯВА
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Õ‡ 3 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰
Ì‡ ÛÎ. ìÕ‡Ó‰ÂÌ „ÂÓÈî, Í‚. ìŒ‚˜‡ ÍÛÔÂÎî,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30
‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìÕ‡Ó‰ÂÌ
„ÂÓÈî ÓÚ ÛÎ. ì¿Ì„ÂÎÓ‚ ‚˙ıî ‰Ó ÛÎ. ì¬ÓÈ-
‚Ó‰ËÌ‡ ÏÓ„ËÎ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÕ‡Ó‰ÂÌ
„ÂÓÈî ‰Ó ·Î. 6.

Õ‡ 3 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡
ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË ÃËÌÍÓ‚-ÀÓÚÍÓî, Í‚. ì’ËÒÚÓ
¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ
ÓÚ 09:30 ‰Ó 18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ.
ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î,  ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË ÃËÌÍÓ‚-
ÀÓÚÍÓî, ÛÎ. 508 Ë ÛÎ. 558.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË
ÃËÌÍÓ‚-ÀÓÚÍÓî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 558.

Õ‡ 3 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ
ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ ÛÎ. ìÃ‡ÒÎ‡Ëˆ‡î, Ò. ÀÓÁÂÌ,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30
‰Ó 17:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìÃ‡ÒÎ‡Ë-
ˆ‡î Ë ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë ¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî ÓÚ ÛÎ. ì—˙Â-
‰ËÌÂÌËÂî ‰Ó ÛÎ. ìÃ‡ÒÎ‡Ëˆ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡

‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡-
ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÃ‡ÒÎ‡Ëˆ‡î,
Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë ¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó-
·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡,
Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌ-
ÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡-
ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂ-
ÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓ-
ÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌ-
Ì‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Георги АТАНАСОВ
разделение в американ-
ското общество, чието
бъдеще буди сериозни
тревоги.

От друга страна, доб-
ре известно е, че демокра-
ти и републиканци нямат
съществени различия в
своите политики. И двете
партии работят под скри-
тото диригентство на во-
енно промишления ком-
плекс и финансовата оли-
гархия. Именно ястреби-
те от тези среди са истин-
ските управляващи в Аме-
рика. Посредством демо-
кратичната система, и по-
точно зад нейната краси-
ва фасада, те винаги си
осигуряват мнозинства в
Конгреса, лобистко зако-
нодателство и гарантира-
ни свръхпечалби. Въпро-
сът е за чия сметка? Оче-
видно, за сметка на целия
останал свят. А това е
крайно неморално на
фона на милионите гла-
дуващи в арабските стра-
ни, в Африка, в Латинска
Америка.

От много години, в
условията на изчерпващи
се природни ресурси,
със своя по-висок стан-
дарт САЩ привличат и
откровено купуват
“мозъци” от целия свят.
Прословутите американ-
ски стратегически инте-
реси се простират по
всички кътчета на плане-
тата. Американски вой-
ски са разположени в над
150 държави по света.

Заради нефтените залежи
отвориха войни в редица
арабски държави и заля-
ха Европа с невиждана
досега бежанска вълна и
тероризъм. Така ерози-
рат уж своя приятел Ев-
ропейския съюз. Безог-
ледно печатат долари без
покритие и купуват по-
следните останали суро-

винни ресурси. Амери-
канската дипломация е
крайно агресивна на-
всякъде по света и не
търпи да й противоречат.
Тя брутално постига сво-
ите цели, подпомагана
обикновено от ЦРУ. И
всичко това е законно и
позволено от “великата”
американска демокрация.
Внушават ни дори, че е
от полза за света.

България е един от
типичните примери за
брутално превзета от
САЩ територия. Човек
би се запитал какво ще
вземат от най-бедната
страна в ЕС? Оказва се,
че има какво.

- България раболепно
предостави на САЩ да
експлоатира безплатно
военни бази и ежегодно
губи стотици милиони
долари. Струва ми се, че
това е единственият по-
добен случай в света.

- Правят се открити
намеци България да раз-
реши и разполагането на
американски ядрени бази
на Черноморието. Сигур-
но отново безплатно.

- България сключи
крайно неизгодната сдел-
ка с американски инвес-
титори за двете източно-
маришки топлоелектро-
централи и вече 15 годи-
ни никой не смее да я
разтрогне. Загубите на
страната са колосални -
над 1 милиард годишно,
и ги плащат потребите-
лите на електричество.

- България заплати
предварително 2 милиар-
да за 8 непроизведени

изтребителя Ф-16 и напра-
ви заявка за още толкова.

- Под американски
натиск се забавя, а вече е
и загърбен, строежът на
нова АЕЦ в страната и
след предстоящото за-
криване на термичните
централи, съгласно “зеле-
ната сделка” на Европей-
ския съюз, сме изправе-
ни пред енергиен колапс.

- Под американски
натиск се провали и
строежът на “Южен по-
ток”, който лиши Бълга-
рия от геостратегическо
предимство и огромни
приходи от транзитира-
не на газ.

- Скоро ще ни прину-
дят да купуваме и амери-
кански шистов газ в име-
то на диверсификацията.
Нищо, че е значително
по-скъп.

Това са тъжните фак-
ти. В прегръдката на на-
шия съюзник в НАТО
България понася коло-
сални загуби. И вместо
да догонва другите стра-
ни от Европейския съюз,
продължава да изостава
в своето развитие. Без-
смислено е да се спира-
ме на политическите мо-
тивировки и извъртания.
Фактите са неоспорими.

Американските посла-
ници в България са нещо
като генерал-губернато-
ри, присвоили си право-
то да се намесват във
всичко. Фондацията
“Америка за България” се
е разположила удобно в
образованието ни. И леви,
и десни управници се ви-
кат на “инструктаж” в

Белия дом. Дали с натиск,
дали с шантаж от разкри-
тия на тъмно минало, те
се вкарват в “правата ли-
ния”. И имат поведение-
то на хора с нисък морал,
без национално достойн-
ство и чест.

Правителствата на
Борисов вече 11 години
правят всичко възможно
да замразят разумните и
печеливши за България
проекти. Заради колосал-
ната корупция и липсата
на правосъдие България
не привлече съществени
чуждестранни инвести-
ции. През последните
години, заедно с коали-
ционните си партньори,
властниците си купуват
индулгенции за милиар-
ди - за самолети още в
проектна фаза, за нов
блок в АЕЦ “Козлодуй”
по американски проект и
пр. Зад красивата фасада
на американската демо-
крация прозира вълчият
апетит на свръхбогатите
монополи и финансов ка-
питал. Тръмп си отиде,
но агресивната амери-
канска политика - не.

Българската социали-
стическа партия има на-
дежда да постигне успех
на предстоящите парла-
ментарни избори, но со-
циалистите и лично г-жа
Нинова трябва да са на-
ясно, че ако се огънат
под неизбежния амери-
кански натиск и не про-
ведат набелязаните в
програмата си разумни
социални реформи, тях-
ната победа би била пи-
рова и  последна.

СНИМКИ FLAGMAN.BG
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НАКРАТКО

Духът на Тенеси
Уилямс оживява
в Театър „Азарян”
Касиел Ноа Ашер влиза в ролята на Бланш и режисира
„Нощта на покера” с посвещение на своя учител

Йордан Кисьов е носител
на наградата „Владимир
Димитров - Майстора”

Йордан Кисьов
е носителят на
Националната на-
града за живопис
“Владимир Димит-
ров - Майстора” за
2020 г., съобщи
БТА. Победителят
беше обявен от
председателя на
СБХ Любен Генов
на церемония пред
галерията “Влади-
мир Димитров-
Майстора” в Кюс-
тендил. “Тази награда ме задължа-
ва много да продължа по пътя си,
независимо дали е прав или крив.
Всеки път има и криволичения, има
разклонения, кръстовища и отбив-
ки, но е ясен - той е напред, пък
да става каквото ще”, каза Ки-
сьов. В залите на галерията бе
открита изложба с най-новите
творби на предишната носителка
на наградата Елица Тодорова.

Симфониета Враца
с концерти, вдъхновени
от месеца на любовта

Врачанската симфониета възоб-
новява срещите си с публика с
концерти, вдъхновени и посветени
на месеца на любовта, съобщи БТА.
Първият концерт е от цикъла “Viva
Beethoven” и ще бъде представен на
5 февруари. Солистка ще бъде
цигуларката Рония Пуц (Германия)
и диригент Иван Илиев. В програ-
мата са включени Концерт за
цигулка и оркестър от Бетовен и
премиерната за Враца Симфония
номер 1 от Никола Атанасов. На
12 февруари ще бъде изпълнен ек-
спериментален концерт на Марга-
рита Хранова и струнен ансамбъл
към Симфониета Враца. Аранжи-
ментите на песните на популярна-
та певеца са дело на Георги Мил-
тиядов. Концерт с прочути произ-
ведения на Форе, Чайковски, Бизе
ще се състои на 18 февруари под
диригентството на Елора Ленкос-
ки (САЩ), завършила “Моцарте-
ум” в Залцбург.

Книга предлага ново
разбиране за чудесата
на човешкото тяло

Книгата “Из-
лекувайте се” от
Кели Нунън Горс,
която “Хермес”
издава в превод на
Снежана Милева,
е базирана върху
едноименния попу-
лярен документа-
лен филм на Нет-
фликс. Неизбежно
ли е да се разболяваме? От какво
зависи здравето ни - от гените
или от начина ни на живот? Към
какъв тип лечение да се насочим,
ако страдаме от хронично забо-
ляване? Кои болести са нелечи-
ми? Експерти като Дийпак Чоп-
ра, Антъни Уилям, Мариам Уи-
лямсън, Брус Липтън, Джо Дис-
пенза споделят своите възгледи
за същността на болестите, за
дълбоката връзка между ума и
тялото и за реалните възможно-
сти за лечение. Целта на автор-
ката е да даде ново разбиране за
чудесата на човешкото тяло и
удивителния вътрешен потенци-
ал да се лекуваме.

СНИМКА СБХ

СНИМКА РЕБЕКА НАЙДЕНОВА

Бланш, Стенли, Стела и Мич отно-
во си дават среща на 4 (предпремиера)
и 6 февруари (премиера) в Театър

“Азарян” в модерната адаптация на
Касиел Ноа Ашер, по мотиви от
“Трамвай “Желание” на Тенеси Уи-
лямс - “Нощта на покера”. Това е най-
новото заглавие от афиша на Театър
“Азарян”, който през февруари ще
предложи разнообразна програма.

Пиесата “Трамвай “Желание” се
появява през 1947 г. и е призната за
истински шедьовър в историята на
световния театър. Повече от три де-
сетилетия след смъртта на Тенеси
Уилямс темите и героите му са пове-
че от актуални за съвремието ни.
Герои, които, пропадайки в “кладе-
неца” на живота, не откъсват погле-
да си от звездите.

Първоначалното заглавие на “Трам-
вай “Желание” е “Нощта на покера”.
“С целия екип ще разиграем спектакъл
като фотосветкавица - отразяваща
взривна, опустошителна катастрофа.
Последна, силно концентрирана,
съдбоносна игра на “покера”, наречен
Живот”, разкрива Касиел, която освен
като режисьорка на спектакъла, влиза
и в образа на Бланш.

Заедно с Йордан Ръсин (Стенли),
Ели Колева (Стела), Кристиян Негалов
(Мич), Мартина Апостолова (Азраел,
Юнис) и Теодор Каракачанов (Самаел,

Стийв), Касиел Ноа Ашер търси да
предизвика у зрителя неочаквани глед-
ни точки, въпроси, надежда за лично
спасение от сивотата на битието.

Към екипа се присъединяват още
Виктор Андреев - сценично простран-
ство, Емилиян Гацов-Елби - звуков
дизайн, и фотографката Ребека Най-
денова.

Режисьорката споделя, че “Трамвай
“Желание” е история, която предизви-
ква челен сблъсък няколко пъти в ней-
ния живот. Първата й среща с този
спектакъл е, когато тя е едва на чети-
ри. Години по-късно, във ВИТИЗ,
проф. Крикор Азарян още през втория
семестър хвърля нея и състудентите й
в бездната, наречена Тенеси Уилямс.
“Досега си задавам въпроса: изплувах
ли оттам... и изобщо какъв е съвърше-
ният актьор, създаден да изиграе този
автор?! Коко ми казваше: “Ако убиеш
демоните в теб, ще умрат и ангелите.
Добрият актьор на Уилямс прелита
леко между тях подобно бясна сърдеч-
на кардиограма.” Ето защо Касиел
посвещава спектакъла на своя учител
проф. Крикор Азарян.

Проектът е реализиран с финансо-
вата подкрепа на Министерството на
културата.

Живописен диктат
на Васил Петров
в галерия „Възраждане”

Автопортрет

“Голо тяло”

“Пегас”

Пловдивската галерия
“Възраждане” кани на из-
ложбата “Живописен дик-
тат” на Васил Петров, ко-
ято ще продължи до 15 фе-
вруари. “Да потънеш в жи-
вописния свят на Васил
Петров е все едно да по-
паднеш в някой от извори-
те на живописта. Талантът
на твореца не е само да
рисува някакъв фигуратив,
но да впрегне цветовете да
го създадат по техните си
закони. Един великолепен

автопортрет потвърждава
моята теза. Рядко може да
се срещне художник, кой-
то инстинктивно управля-
ва така багрите, както го
прави Васил. Дали е пей-
заж, голо тяло или някакви
предмети, всичко нарису-
вано диша чрез живописни-
те откровения на автора”,
пише галеристката Краси
Алексиева.

Васил Петров е роден

през декември 1961 г. Рабо-
ти в областта на кавалетна-
та и монументалната живо-

пис. Участва в множество
международни, национални
представителни и групови
изложби и пленери. Реализи-
рал е над четиридесет само-
стоятелни изложби в Бълга-
рия, Италия, Дания, Мекси-
ко, Австрия. От 1990 г. е
член на СБХ и на Междуна-
родната фондация за плас-
тични изкуства IAA,
UNESCO. Бил е председател
на Представителството на
СБХ в Пазарджик и на Дру-
жеството на пазарджишките
художници, а от 2004 г. е
председател на “Алианс за
прогрес” в Пазарджик. Лау-
реат е на престижни награ-
ди. Отличен е от фондация
“Св. св. Константин и Еле-
на” за арт дарител за 2013 г.
Картини на Васил Петров са
притежание на галерии и ко-
лекции у нас и в чужбина.
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През денонощието ще е почти тихо. В Дунавската равнина
и в източната част на Горнотракийската низина ще се
задържи мъгливо или с ниска облачност. Над останалите
райони облачността ще се разкъса и след обяд над югоза-
падната половина от страната ще е предимно слънчево.
Минималните температури ще са между 0° и 5°, а макси-
малните - между 10° и 15°, в местата с трайни мъгли:
между 2° и 7°. Атмосферното налягане ще се повишава, но
ще остане по-ниско от средното за месеца.

ВИДИН
3c

СОФИЯ
11c

САНДАНСКИ
15c

ПЛЕВЕН
4c

РУСЕ
6c

ПЛОВДИВ
10c

ВАРНА
11c

БУРГАС
11c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Ще погледнете от друг
ъгъл на някого, с кого-
то сте имали противо-
речия .  Вземете друг
курс.

ОВЕН

За да бъде работата
спорна и да я приключи-
те в срок, не отказвай-
те подкрепа. Доверете
се.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

На път сте да приклю-
чите с проблем, който
ви създаваше притесне-
ния. Ще стигнете до
резултат.

22 май - 21 юни

РАК

Делата налагат да ог-
раничите контактите,
за да сте пълноценни.
Самостоятелните изя-
ви са плюс.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Запознавайки се с ново-
стите, ще набележите
конкретни стъпки за
промяна във всекидне-
вието.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Не се изисква много, за
да привлечете на своя
страна  хората,  към
които се  стремите.
Успех.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

С проявена съпричаст-
ност ще си спечелите
доверие, както и про-
фесионални ангажимен-
ти.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не оставяйте нищо за
последния момент и не
пречете на другите да
си свършат добре рабо-
тата.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Гъвкави в общуването,
ще си спестите пробле-
ми и главоболия, ще си
осигурите голямо пре-
димство.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Няма да  ви  липсва
творческо настроение,
очаква ви изключител-
но желан и чакан на-
предък.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

С добра организация на
работното място ще си
спестите време и сили.
Очаква ви много при-
ятен ден.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Заложете на знанията
и подготовката, която
имате, за да се справи-
те с предизвикателст-
вата.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 ÀËÁ‡ - ÔËÌˆÂÒ‡ Á‡ Â‰ËÌ

‰ÂÌ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
√ÂÏ‡ÌËˇ, 2015„./

15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ 13-ÒÂËÂÌ
‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2014„./, 1 ÂÔËÁÓ‰,
ÂÊËÒ¸Ó »ÎËˇÌ »ÎËÂ‚

16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ ¯ÓÛ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ŒÔÚËÏËÒÚË 14-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /–ÛÒËˇ, 2017„./,
1 ÂÔËÁÓ‰, ÂÊËÒ¸Ó
¿ÎÂÍÒÂÈ œÓÔÓ„Â·ÒÍË, ‚
ÓÎËÚÂ: ¬Î‡‰ËÏË ¬‰Ó-
‚Ë˜ÂÌÍÓ‚, —Â‚ÂËˇ flÌÛ-
¯‡ÛÒÍ‡ÈÚÂ, ¿Ú¸ÓÏ ¡ËÒ-
ÚÓ‚, ≈„Ó  ÓÂ¯ÍÓ‚,
–ËÌ‡Î ÃÛı‡ÏÂÚÓ‚ Ë ‰.
(12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
02.20 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
03.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
04.50 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
05.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.12

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.13

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.29

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.20

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.17

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.23

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.6

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì’ÛÚ˙Ì Ë ÎÂÈ‰Ë ¿ÎÂÍÒî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.65

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.128

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

15oС 16oС 16oС 17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

ÒÂË‡Î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ ‰‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ì¡ÎÓÍ‡‰‡. ƒÂˆ‡Ú‡î

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

03.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- —Í˙ÔË, ÔËÔ‡Î ÎË ÒË Ì‡‚Ë„‡ˆËˇÚ‡
‚ ÍÓÎ‡Ú‡ ÏË?
- ¿ÏËËË ‰‡ - ÔÓ‚Âˇ‚‡ı ‡ÁÒÚÓ-
ˇÌËÂÚÓ ÏÂÊ‰Û —ÓÙËˇ Ë ¡ÛÍÛÂ˘...
- ÃÌÓ„Ó ÚË ·Î‡„Ó‰‡ˇ. Õ‡ ƒÛÌ‡‚
ÏÓÒÚ Ò˙Ï...

Открит е нов вид
хамелеон, който из-
глежда е най-малкото
влечуго в света. Извес-
тен като Brookesia nana
или нано-хамелеон,
дребният вид може да
се побере на върха на
пръста и има най-мал-
ките възрастни мъжки
от всички гръбначни
животни, съобщава
БГНЕС като се позова-
ва на публикация на
изданието “Ню Атлас”.

Видът е открит в се-
верните райони на ост-
ров Мадагаскар. Досе-
га са намерени само два
екземпляра от B. nana,
двойка мъжки и жен-
ски. Женската има
дължина на тялото 19
мм или 29 мм заедно с
опашката, което е до-
статъчно малко, за да я
постави сред най-мал-
ките известни гекони и

Собственик на фризьор-
ски салон във Велре, в ни-
дерландската провинция
Лимбург, измисли иновати-
вен начин да поддържа при-
ческите на клиентите си през
пандемията - подстригва ги
по интернет, съобщава
сайтът “Нидерланд таймс”,
цитиран от БТА.

“Трябва да измислиш
нещо, за да имаш някакви
приходи. Иначе няма да
издържа дълго”, коментирал
- призна Тибо Висчедек пред
местното радио.

Клиентите на фризьора
получавали всичко необходи-
мо за подстрижката по по-
щата, но е необходимо да
имат и асистент, който да
извърши самата манипула-
ция. В уговорения час фри-
зьорът давал инструкции за
всяко движение по ви-
деовръзка, като правел пара-
лелно демонстрация върху
кукла.

Професионалната асоциа-
ция на фризьорите в Нидер-
ландия де опасява, че скоро
много професионалисти от
бранша ще банкрутират.

35-годишен мъж е починал от оргазъм
в южноафриканската република Малави,
по време на секс с проститутка, съобща-
ва изданието “Дейли Стар”, цитиран от
“Лента ру”. Инцидентът станал в град
Фаломбе, когато 35-годишния Чарлз Ма-
джава загубил съзнание по време на секс
с проститутка, която обаче веднага
“Спешна помощ”, а решила да се допита
до колежките си. Съдебният лекар, който
установил причините за смъртта на
Маджава написал в протокола, че краят
му се дължи на “изключителен оргазъм,
предизвикал разкъсване на кръвоносни
съдове в главния мозък”. Полицията
потвърдила, че жената не носи отговор-
ност за смъртта на клиента си и няма да
й бъдат повдигани обвинения.

Фризьор
подстригва
онлайн

Мъж умря
от оргазъм

Откриха нано-хамелeон
Най-малкото влечуго в света
е дълго под 30 милиметра
и живее в Мадагаскар

хамелеони. Но мъжки-
те се оказват още по-
малки. Мъжкият B. nana
е само 13,5 мм или 22
мм с опашката.

Изследователите ус-
тановили, че става дума
за половозрели екземп-
ляри като били удивени
да разберат, че генета-
лиите на мъжкия нано-
хамелион са били почти
20% от общия размер
на тялото му, което спо-
ред тях се налага, за да
се чифтоса с по-голяма-
та от него женска.

Предполага се, че
микроскопичният раз-
мер на животните се
дълги на т.нар. “остро-
вен ефект”, когато жи-
вотните, попаднали в
капана на острови, са
склонни да развиват по-
малки размери на тяло-
то. Но екипът умени
казва, че B. nana се сре-

ща в планините на кон-
тинентален Мадагас-
кар, един от най-голе-
мите острови на света,
така че това правило не
би трябвало да важи в
този случай.

Родословното дърво
на нано-хамелeона също
повдигало въпроси.
“Най-близкият роднина

на новия хамелеон не е
също толкова малката
Brookesia micra, а вмес-
то това почти двойно
по-големият B. karchei,
който се среща в същи-
те планини”, цитират
медиите Йорн Кьолер,
автор на изследването.

“За съжаление мес-
тообитанието на нано-

хамелеона е под силен
натиск от обезлесява-
нето, но наскоро рай-
онът беше определен
като защитена зона и се
надяваме, че това ще
позволи на този малък
хамелеон да оцелее“,
коментира пък съав-
торът на изследването
Оливър Хауличек.

Семейство от Ню Джърси
е решило да продаде на търг
седалка за тоалетна чиния от
личната баня на Адолф Хит-
лер, съобщава РТС, цитирано
от БГНЕС.

Според описанието на аук-
ционната къща, дъската про-
изхождала от резиденцията на
Хитлер в Бергхоф в Баварски-
те Алпи. Американският вой-
ник Рагнвалд Ц. Борч бил офи-
цер за свръзка с френската 2-
ра бронирана дивизия и е

СНИМКА WWW.SCI-NEWS.COM

Мъжки екземпляр от вида Brookesia nana

Продават седалка от тоалетната на Хитлер
един от първите войници на
съюзниците, които влизат в
резиденцията през май 1945
г. По това време Хитлер вече
бил мъртъв, а резиденцията е
силно повредена, но много
неща от покъщнината остана-
ли непокътнати и били открад-
нати.

“Частта“ на Борч се състо-
яла от няколко маслени кар-
тини, бронирана жилетка от
Първата световна война и
тоалетната седалка. Тя, заед-

но с капака е изпратена с дру-
ги “сувенири” на неговия ад-
рес в Ню Джърси.

Къщата “Александър Аук-
циони” заявява, че този арти-
кул е уникален и че произхож-
да от личната баня на Хитлер
и че представлява нещо най-
близко до трона, на който
Хитлер е успял да седне. Над-
даването започва от 5000 до-
лара и се очаква да донесе
около 15 000 долара на соб-
ствениците.

СНИМКА RAYMONDS/ALEXANDER
HISTORICAL AUCTIONS

Тоалетната седалка от
резиденцията на Хитлер
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СРЯДА
3 ФЕВРУАРИ

6

Стр. 15 Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 Фулъм - Лестър
22.15 Астън Вила - Уест Хем
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Бърнли - Ман Сити
22.15 Ливърпул - Брайтън
ПО НОВА СПОРТ
19.30 Волфсбург - Шалке
21.30 Лийдс - Евертън
ПО РИНГ
20.00 Бордо - Лил
22.00 ПСЖ - Ним
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 Гранада - Барселона
ПО БНТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
21.25 Марица Пд - Лудж (жени)
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
21.30 Партизан - Локомотив
Кубан
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
10.00 Турнир “Мелбърн 2” (мъже)
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.30 Обиколка
на Валенсия (I етап)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
8.30 АТП Къп (Гърция -
Австралия)
2.00 АТП Къп (Сърбия - Германия)
ПО МАКС СПОРТ 2
8.30 АТП Къп (Русия - Япония)
1.00 АТП Къп (Австрия - Франция)

СНИМКА BOLOGNAFC.IT

ЦСКА-Сф прати
Антов в Болоня

Бранителят на ЦСКА-Сф
Валентин Антов ще играе до
края на сезона в Серия А с
екипа на Болоня. Младият ка-
питан на “червените” бе пре-
отстъпен в италианския тим,
който ще има опция да откупи
правата му. “Към най-добрия
български бранител имаше
засилен интерес и от други
клубове, но от Болоня бяха
изключително настоятелни в
последните дни на
трансфeрния прозорец и в
крайна сметка Антов прие
предизвикателството да де-
монстрира таланта си в едно
от най-силните първенства на
света”, написаха от “Армия-
та”. Столичани ще получат

Защитникът ще играе под наем
с опция за закупуване през лятото

500 000 евро по трансфера, а
ако Болоня се навие да купи
Антов, ще трябва да плати
още 3 милиона евро. Това оз-
начава, че на “Армията” ще
постъпят към 7 милиона лева
за 20-годишния футболист.

Трансферът бе финализи-
ран няколко часа преди затва-
рянето на трансферния про-
зорец, а Антов вече е на раз-
положение на новия си трень-
ор Синиша Михайлович.

От италианския клуб изка-
раха подробности по сделка-
та и допълниха, че след края
на сезона ще бъде активирана
задължителната му откупна
клауза, “която зависи от оп-
ределени обстоятелства”.

Единственото условие е
тимът от “Ренато Д’Ара”, кой-
то заема 15-о място в Серия
“А”, да остане в елита.

Трансферът е доста изне-
надващ, въпреки че от седмици
се знае за сериозен интерес
към Футболист №2 на Бълга-
рия за 2020 г. от различни клу-
бове в Европа. Столичанинът,
който е племенник на бившия
играч на ЦСКА Анатоли Нан-

ков, напуска “червените” след
82 мача и 3 гола (17 срещи в
Лига Европа - 10 през този
сезон, като се изяви и в двата
мача срещу Рома). Именно
това е направило впечатление
в Италия, защото, въпреки мла-
достта си, той има опит в Ев-
ропа и дори е носил лентата
на гранд, като паралелно е част
от националния тим на Бълга-
рия, за който има три мача.

С Антов българите в Се-
рия А стават двама. Другият е
таранът на Специя Андрей
Гълъбинов, който бе част от
“Примаверата” (младежкия
тим) на Болоня преди повече
от 13 години. В Болоня преди
30 години игра първият бълга-
рин в Калчото - защитникът
на Левски Николай Илиев,
който записа 28 мача и 3 гола
за “рособлу”.

Григор Димитров
(№19 в света) започва
новия сезон срещу абсо-
лютен аутсайдер. Бълга-
ринът ще играе срещу
Андрю Харис (Авл,
№232) в мач от втория
кръг на АТП 250 турни-
ра в Мелбърн. Досега
хасковлията не е спорил
с 26-годишния предста-
вител на Зеления конти-
нент, който участва в
турнира с “уайлд кард”
от организаторите. На
старта Харис обърна

Издънка на Лудогорец
отива в Португалия

Нападателят на Лудогорец
Жуниор Брандао ще продължи
кариерата си в португалския
Рио Аве. Сделката бе обявена
официално от новия клуб на
бразилеца. Брандао ще играе в
Рио Аве под наем до края на
сезона, след което трябва да
се върне в Разград. Бразилецът
е собственост на “орлите” от
лятото на 2018 г., но записа
само два мача за разградчани и
предимно се подвизаваше в
дубъла.

България
ще има само
двама щангисти
на Олимпиадата

България ще има само двама
щангисти на Олимпиадата в То-
кио. Заради пандемията Евро-
пейското първенство в Москва
(3-11 април) ще е последна ква-
лификация. В руската столица
ще имаме пълен отбор при
мъжете и 4-5 жени. В Токио не
можем да пратим повече щан-
гисти заради многото българи,
хванати с допинг в последните
години. “Не сме спирали подго-
товка. От четирима състеза-
тели - Стилиян Грозев (61 кг),
Божидар Андреев (73), Юндер
Бейтула (81) и Христо Христов
(109), трябва да изберем двама.
Ще видим какви ще са заявки-
те, кои държави са подадени в
категориите и ще търсим най-
оптималния вариант. И в усло-
вията на пандемия постоянно
сме посещавани от допинг чен-
гета”, обяви пред БНТ старши
треньорът на националите
Иван Иванов.

НАКРАТКО

Гришо започва
с австралиец новия сезон

Алън Пардю бяга
от „Армията”

Алън Пардю се гласи да напу-
ска ЦСКА-Сф само след няколко
месеца престой на “Армията”. Ан-
гличанинът е сред вариантите за
нов мениджър на Уимбълдън, кой-
то играе в английската Лига 1.
Ръководството на “доновете”
търси заместник на уволнения Глин
Ходжис. 59-годишният Пардю е
готов да се хвърли в предизвика-
телството, смятат в Англия. Спе-
циалистът иска да се върне към ме-
ниджърската работа, а феновете
със сигурност биха одобрили евен-
туално негово назначение, защото
е роден в Уимбълдън. Бъдещият му
тим е в серия от 11 мача без побе-
да и се намира на 21-во място в
класирането, само на точка над зо-
ната на изпадащите. Пардю бе взет
от Гриша Ганчев за технически ди-
ректор, за да помага за входящите
и изходящите трансфери на “чер-
вените”.

Таро Даниел (Яп) с 5:7,
6:4, 7:5.

За Григор това ще е
първи мач в надпревара-
та, защото е №2 в схема-
та на турнира след вода-
ча и носител на три тит-
ли от Шлема Стан Вав-
ринка. Победителят от
мача между Гришо и
Харис ще се изправи
срещу по-добрия от
Томи Пол (САЩ, №53)
и Алексей Попирин
(Авл, №114).

“Бях един от щаст-

ливците, на чийто полет
нямаше заразен, и полу-
чих права да тренирам
всеки ден по 5 часа. Най-
важното за нас е да
продължаваме да се бо-
рим и да се възползваме
от възможностите си
всеки ден. Надявам се да
няма повече положител-
ни проби и да се пребо-
рим с това. Щом то пре-
мине, се надявам да гле-
даме към по-приятни
неща”, обяви Димитров
пред “ББС”.

СНИМКА СПОРТАЛ

Новото попълнение на ЦСКА-Сф
Федерико Варела направи неофициален
дебют. Той поигра
за победа над Ботев Вр с 3:1
в контрола на “Армията”

КОНТРОЛИ
ЦСКА-Сф - Ботев Вр 3:1 0:1 Ге-

нов (10) 1:1 Соу (17) 2:1 Тиаго (23) 3:1
Пеняранда (52); Левски - Сараево
(БиХ) 0:1 Ханджич (55); Пирин - Бела-
сица 2:1 1:0 Старокин (12) 2:0 Гуще-
ров (42) 2:1 Бояджиев (88); Арда -
Ингулец (Укр) 1:2; Септември Сим -
Струмска слава 1:1.

РЕЗУЛТАТИ


